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Darłowo, dnia 18 grudnia 2019 roku 
 
 
 
BR.0002.11.2019   
 
 

Protokół Nr XV/2019 

z XV sesji VIII kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 18 grudnia 2019 roku 

pod przewodnictwem 

Pana Grzegorza Hejno – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 

 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1200, a zakończył o godzinie 1455. 
 

 

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 14 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Radny pan Henryk Noworolnik był nieobecny, usprawiedliwiony.  
 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XV sesji VIII kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 18 grudnia 2019 
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo
 

. 

/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo; 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo; 
Pan Maciej Jabłoński – Radca Prawny; 
Pani Anna Zatorska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie;  
Pan Tomasz Gondek – Prezes Sp. z o. o. Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej                             
w Krupach; 
Pan Marceli Lichacy – Dyrektor Centrum Sportów Wodnych w Dąbkach; 
Pan Przemysław Pociecha – Komendant Straży Gminnej;  
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Pan Rafał Kunysz – Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej i Gospodarki 
Przestrzennej; 
Pan Roman Strzałkowski – Sekretarz Gminnego Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe                       
w Darłowie; 
Mieszkańcy Gminy Darłowo; 
 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do powołania 
sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Wiesława Moskwę
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując: 

. 

13 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 

 
Na protokolantkę pan przewodniczący powołał panią Iwonę Kowalską. 

 
 
 

Ustalenie  porządku obrad. 
Ad.2.  

 
Pan Przewodniczący przypomniał, że proponowany porządek obrad radni otrzymali 

wraz z zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.  
 
/Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XV Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 

Przewodniczący poinformował, że przed sesją na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy                                   
o samorządzie gminnym otrzymał od Wójta Gminy Darłowo wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad następujących projektów 
 

uchwał: 

1) w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Gminy Darłowo w sprawie zamiaru likwidacji 
opłaty uzdrowiskowej oraz opłaty miejscowej; Druk Nr 9/2019XV 

2) w sprawie zmiany Statutu Gminy Darłowo; Druk Nr 10/2019XV 
3) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu; Druk Nr 11/2019XV 
4) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu; Druk Nr 12/2019XV 
5) w sprawie uchylenia uchwały Nr XIV.160.2019 Rady Gminy Darłowo z dnia 19 

listopada 2019 roku w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego 
Stowarzyszenia Biegów; Druk Nr 13/2019XV 

6) w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok; Druk Nr 14/2019XV 
 
/Wniosek o zmianę porządku obrad stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 
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Do proponowanego porządku obrad pan przewodniczący wprowadził uchwały 
przygotowane przez radnych na komisjach w dniu 16 grudnia 2019 roku: 
 
1) w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo na 2020 rok; 

Druk Nr 15/2019XV 
2) w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 

2020 rok; Druk Nr 16/2019XV 
3) w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Darłowo na 2020 rok; Druk Nr 17/2019XV 
 
 
Pan Przewodniczący zapytał czy są wnioski do porządku obrad?  
 
Nikt wniosków nie zgłosił.  
 
Wobec braku kolejnych wniosków Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 
wprowadzeniem do porządku obrad sesji następujących projektów uchwał.  
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska 
Rady Gminy Darłowo w sprawie zamiaru likwidacji opłaty uzdrowiskowej oraz opłaty 
miejscowej; Druk Nr 9/2019XV było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy 
Darłowo; Druk Nr 10/2019XV było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
ustanowienie służebności przesyłu; Druk Nr 11/2019XV było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
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Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
ustanowienie służebności przesyłu; Druk Nr 12/2019XV było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 
XIV.160.2019 Rady Gminy Darłowo z dnia 19 listopada 2019 roku w sprawie 
przystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego Stowarzyszenia Biegów; Druk Nr 13/2019XV 
było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Darłowo na 2019 rok; Druk Nr 14/2019XV było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia ramowego 
planu pracy Rady Gminy Darłowo na 2020 rok; Druk Nr 15/2019XV było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
ramowych planów pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2020 rok; Druk Nr 16/2019XV 
było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    



Strona 5 z 55 
 

Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
ramowego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2020 
rok; Druk Nr 17/2019XV było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Porządek Obrad po przyjętych zmianach przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum oraz wybór sekretarza obrad. 
Porządek obrad: 

2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z dnia 19 listopada 2019 roku z XIV sesji Rady Gminy Darłowo VIII 

kadencji.  
4. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                                   

z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
5. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 

sesjami. 
6. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XIV sesji Rady Gminy Darłowo oraz                     

w okresie między sesjami.                              
8. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 

sesjami.  
9. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
10. Czas dla samorządu. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 

2020. Druk Nr 1/2019XV 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Darłowo na lata 2020-2025. Druk Nr 2/2019XV 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IX.68.2015 z dnia 19 

czerwca 2015 r. w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów 
inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej polegającej na budowie 
przyłączy kanalizacyjnych. Druk Nr 3/2019XV 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu (dotyczy działek nr: 3/22, 3/23, 3/27, 3/48 w obrębie Drozdowo). Druk Nr 4/2019XV 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego 
Stowarzyszenia Biegów. Druk Nr 5/2019XV 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania. Druk Nr 6/2019XV 
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu 
Karta Dużej Rodziny 3+ Gminy Darłowo. Druk Nr 7/2019XV 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 
Gminy Darłowo na rok 2020. Druk Nr 8/2019XV.  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Stanowiska Rady Gminy Darłowo w 
sprawie zamiaru likwidacji opłaty uzdrowiskowej oraz opłaty miejscowej.  Druk Nr 9/2019XV 

Punkt 19 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Darłowo.  Druk Nr 
10/2019XV 

Punkt 20 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu.  Druk Nr 11/2019XV 

Punkt 21 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu.  Druk Nr 12/2019XV 

Punkt 22 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XIV.160.20196 Rady gminy 
Darłowo z dnia 19 listopada 2019 roku w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do 
Polskiego Stowarzyszenia Biegów.  Druk Nr13/2019XV 

Punkt 23 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo.                                       
Druk Nr 14/2019XV 

Punkt 24 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy 
Darłowo na 2020 rok.  Druk Nr 15/2019XV 

Punkt 25 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji 
Rady Gminy Darłowo na 2020 rok. Druk Nr 16/2019XV 

Punkt 26 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2020 rok. Druk Nr 17/2019XV 

Punkt 27 otrzymuje brzmienie:  

 

Wolne wnioski. 
Punkt 28 otrzymuje brzmienie:  

 

Zamknięcie obrad. 
Punkt 29 otrzymuje brzmienie:  
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Następnie przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad z 
wprowadzonymi zmianami: 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych głosując: 
14 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji wraz ze zgłoszonymi zmianami, 
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących.  
 
Pan Przewodniczący na podstawie wyników głosowania stwierdził, że porządek sesji został 
przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 

Pan Grzegorz Hejno powiedział, że zanim rozpoczniemy procedowanie uchwał 
chciałby tutaj w imieniu rady poprosić panią Małgorzatę Parysiak i pana wójta ponieważ jak 
co roku wręczymy serduszko na aukcję Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, która 
odbywa się w Dąbkach. Serdecznie wszystkich zapraszamy do tej aukcji.  
 

Rada Gminy Darłowo przekazała serduszko (biżuterię) na aukcję WOŚP.  
 

Pan wójt podziękował radnym za to piękne i duże serce. Wszystkich już dzisiaj 
zaprosił na licytację. Powiedział, że myśli, że to się przełoży na konkretną sumę, którą 
będziemy mogli zasilić WOŚP. Wójt w imieniu organizatora sztabu także dziękuje za ten 
hojny prezent, a państwa zaprasza już dzisiaj do szykowania kwot, portfeli na Wielką 
Orkiestrę Świątecznej Pomocy bo szykuje się szereg fajnych atrakcji, ale i ciekawe licytacje, 
które zaszczycą konto tej wspaniałej inicjatywy. Oczywiście serce do Skarbca Gminy teraz 
zamkniemy, żeby było bezpieczne, bo skarbiec mamy na dzień dzisiejszy pusty.  
 

Pani Małgorzata Parysiak powiedziała, że finał WOŚP jest 12 stycznia 2019 roku. 
Program finału podany jest w gazecie Wieści Gminne na ostatniej stronie.  
 

Pan przewodniczący powiedział, że gazeta wyłożona jest na stołach na korytarzu, w 
związku z czym zaprasza do przeczytania.  
 

Pani Małgorzata Parysiak powiedziałą, że jedną z rzeczy, którą będzie można 
wylicytować jest przejażdżka za kierownicą samochodu ferrari. Także zapraszamy i 
zachęcamy. Każdy znajdzie coś dla siebie do wylicytowania.  
 
 

Następnie pan przewodniczący zaprosił pana radnego Bogdana Herbecia, który 
chciałby coś ogłosić.  
 

Pan radny Bogdan Herbeć w imieniu Sołectwa Jeżyczki na ręce pana wójta z 
życzeniami wszelkiej pomyślności z okazji Świąt Bożego Narodzenia oraz wszystkiego 
dobrego w Nowym Roku wręczył prezent – czapkę i stylową bombkę.  
  

Pan wójt podziękował wszystkim mieszkańcom.  
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Pan przewodniczący powiedział, że to jeszcze nie wszystko, ponieważ niedawno 

odbył się konkurs wiedzy olimpijskiej „100 lat Polskiego Komitetu Olimpijskiego 1919-
2019”. Z tego tytułu odbył się konkurs. Nasi uczestnicy zdobyli bardzo wysokie miejsca. Pan 
przewodniczący zaprosił pana wójta do wręczenia nagród.  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jest nam bardzo miło, 
że tutaj dzieci z Gminy Darłowo, a konkretnie ze Społecznej Szkoły Podstawowej w 
Dobiesławiu zajęły tak bardzo wysokie miejsce na tej olimpiadzie. Pan wójt poprosił pana 
Romana Strzałkowskiego, który jest działaczem sportu i szerzenia kultury fizycznej nie tylko 
w mieście, ale także w gminie. Przy tym wójt poprosił pana Romana aby powiedział parę 
słów o tej olimpiadzie.  
 

Pan Roman Strzałkowski powiedział, że odbyły się eliminacje internetowe, gdzie 
wystartowały 754 osoby z 250 szkół i 52 osoby w kategorii open. W wyniku eliminacji 
wyłoniono do rekrutacji z 16 województw. Z naszego terenu startowało 9 szkół plus 3 szkoły 
średnie w województwie zachodniopomorskim. Po eliminacjach pisemnych internetowych 
Społeczna Szkoła Podstawowa w Dobiesławiu miała I miejsce wśród szkół z całego kraju. 
Potem odbył się finał w dniu 4 listopada w Białymstoku, gdzie startowała drużyna nasza w 
kategorii Open złożona z trzech osób. W kategorii szkół średnich startowały trzy osoby. W 
kategorii szkół podstawowych ze szkoły w Dobiesławiu startowały cztery osoby plus 
opiekun, który też wystartował jako zawodnik. W wyniku rozgrywek końcowych siódme 
miejsce zajął pan Zacholski Wojciech. Jeśli chodzi o klasyfikację drużynową to szkoła w 
Dobieslawiu w Kategorii szkól zdobyła IV miejsce w tym finale, ale jeśli chodzi o finał 
drużynowy to jako drużyna z całego województwa zajęli I miejsce. Przebili drużynę z 
Wielkopolski, drużynę z Warmii i Mazur, drużynę z Podlasia, wszystkie drużyny. Pan Roman 
Strzałkowski powiedział, że przebili o dwa punkty drużynę z Wielkopolski, która wygrywała 
od 1972 roku ten konkurs. Jest to jeden z najważniejszych konkursów organizowany przez 
Polski Komitet Olimpijski, Ministerstwo Edukacji Narodowej i Ministerstwo Sportu. Więc 
wynik jest na miarę promocji, na miarę sukcesu. Wszyscy nam zazdroszczą tego wyniku.  
 
Na sali obrad rozległy się bardzo głośne oklaski.  
 

Pan wójt powiedział, że pan Roman zapomniał powiedzieć o sobie, bo też zajął 
pierwsze miejsce w tym konkursie. Pan wójt wręczył w pierwszej kolejności czterem uczniom 
i nauczycielowi oraz dyrektorowi dyplomy gratulacyjne oraz grawertony przygotowane przez 
Kuratorium Oświaty oraz Komitet Olimpijski. Następnie pan wójt podziękował i 
pogratulował panu Romanowi Strzałkowskiemu właśnie za to, że prowadzi tych naszych 
uczestników ku tej dobrej ścieżce sportu, tej wiedzy sportowej. Pan wójt wręczył panu 
Romanowi Strzałkowskiemu serdeczne gratulacje i podziękowania za te zaangażowanie, za 
to, że pan Roman jest tu obecny i pomaga nam w realizacji tych określonych celów.  
 
Na sali obrad ponownie rozległy się głośne oklaski.  
 

Pan Roman Strzałkowski powiedział, że czuje się mieszkańcem Gminy, ponieważ tu 
się urodził, wychował na terenie Gminy Darłowo i pracował w Gminnej Spółdzielni, która 
jest związana ze wsią. Także czuje się jako mieszkaniec Gminy Darłowo. Następnie pan 
Roman Strzałkowski poprosił pana Piotra Masłowskiego, który z nim organizował tę imprezę 
o wspólne wręczenie podziękowań. Mówca powiedział, że wczoraj odbyła się wigilia 
olimpijska, gdzie byli zaproszeni goście w liczbie ponad stu osób i w tym była także nasza 
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młodzież i były  władze województwa zachodniopomorskiego. Jako jedyna z czterech gmin w 
województwie zachodniopomorskim to znaczy Gmina Darłowo była wymieniona na 
pierwszym miejscu. Jako wiejska gminy jako jedyna. Pan Roman Strzałkowski odczytał treść 
podziękowania. „Urząd Marszałkowski Województwa Zachodniopomorskiego, 
Zachodniopomorska Rada Olimpijska w podziękowaniu dla Gminy Darłowo za wieloletnią 
organizację imprez propagujących ideę wartości olimpijskiej i olimpijczyków w roku 2019”. 
Podpisał Marszałek Województwa Zachodniopomorskiego pan Geblewicz i podpisał pan 
Prezes Zachodniopomorskiej Rady Olimpijskiej pan Kopeć. Jest to wyróżnienie dla całego 
samorządu i dla mieszkańców za pomoc, za organizację, za te osoby, które tutaj dzisiaj przed 
nami stoją.  
 

Pan Piotr Masłowski powiedział, że wczoraj byli z dziećmi na podsumowaniu 
Olimpijskiej Rady Zachodniopomorskiej i pan Kopeć przewodniczący rady powiedział, że 
Gmina Darłowo jest bardzo małą gminą a o dużym sercu i kazał szczególnie podziękować za 
pomoc w organizacji bo to wiązało się z wyjazdami, do Białegostoku nawet a udział brali 
ludzie przyjeżdżający nawet z Krakowa.  
 
Na Sali obrad ponownie rozległy się oklaski.  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo podziękował i powiedział, że przede 
wszystkim to także należy się radnym, bo widzą kierunek działania jakim jest wspieranie 
sportu.  
 

Pan Roman Strzałkowski powiedział, że w imieniu organizatorów wojewódzkiego 
konkursu edukacyjno-sportowo-patriotycznego organizowanego wspólnie z Urzędem Gminy 
Darłowo i Urzędem Miasta oraz Starostwem Powiatowym chciałby podziękować panu 
Wójtowi za pomoc w organizacji tej imprezy, a także pani Małgorzacie Parysiak – 
referentowi ds. promocji turystyki i sportu. Mówca odczytał podziękowania.  
 
Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 
 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo ogłosił dwuminutową przerwę. 
 

Po przerwie obecnych na XV sesji było 14 radnych. 
Nadal nieobecny był radny Henryk Noworolnik. 

 
 
 
 

Przyjęcie protokołu:  
Ad. 3.  

 
z dnia 19 listopada 2019 roku z XIV sesji VIII kadencji Rady Gminy Darłowo. 
 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do tego protokołu, 
wobec czego Przewodniczący poinformował, że protokół z XIV sesji podpisał bez uwag. 
 
Na tym punkt zakończono. 
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Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                        
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Ad. 4. 

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że ze względu na to, że 

dzisiaj sesja dosyć późno się zaczęła a przed nami jeszcze wiele rzeczy do omawiania w tym 
miedzy innymi uchwalenie budżetu, chciałby teraz tylko te najważniejsze informacje 
przedstawić z tego sprawozdania.  

 
W dniu 6 grudnia pan wójt spotkał się z panem radnym Grzegorzem Hejno, panem 

radnym Henrykiem Ignatowiczem, panem radnym Adamem Wasieńko, panią sołtys Krystyną 
Krassowską, panem sołtysem Damianem Krzyżanowskim i radnym powiatowym Arturem 
Szaryczem w sprawie nowego przestawionego harmonogramu dróg powiatowych.  

 
Wczoraj wójt spotkał się z Nadleśniczym Sylwestrem Kupczykiem w sprawie 

podatkowej, która może mieć w przyszłości odzwierciedlenie. Tu będzie się ważyła sprawa 
sądowa.  

 
W dniu 25 listopada 2019 roku wójt jako członek Społecznej Rady Szpitala 

Powiatowego uczestniczył w spotkaniu z panem Tomaszem Walaskiem w sprawie Szpitala 
Powiatowego w Sławnie.   

 
W dniu 28 listopada 2019 roku wójt podpisał umowę z Wojewódzkim Funduszem 

Ochrony Środowiska na temat usuwania wyrobów zawierających azbest.  
 
W dniu 13 grudnia 2019 roku odbyło się bardzo ważne spotkanie z Energia Operator 

S.A. w sprawie przyłączy energetycznych do działek rolnych na ternie Gminy Darłowo, np. w 
miejscowości Kopań, gdzie są tak zwane działki rolne, które są wielka samowolą budowlaną. 
Pan wójt powiedział, że okazało się, że Energę Operator obowiązują zapisy z planu 
zagospodarowania przestrzennego, w związku z czym dołączają do gruntów rolnych, co jest 
takim bodźcem pomimo sprzeciwu gminy, bo te wszystkie wnioski są opiniowane przez 
gminę negatywnie w Sławnie, a pomimo tego ta sieć energetyczna i ten prąd jest do tych 
działek przyłączany.  

 
W dniu 25 listopada 2019 roku odbyła się narada w sprawie bezpieczeństwa                                     

i przygotowań do sezonu zimowego. W naradzie uczestniczyła Policja, GOPS i GZUP.  
 
W dniu 5 grudnia odbyła się narada Społecznej Rady Szpitala Powiatowego w 

Sławnie, której zostały przedstawione, dopiero jakby zainicjowane trzy możliwości 
pozostawienia tego szpitala w formie albo szpitala powiatowego, albo całkowicie pod 
oddzielną jednostkę Urzędu Marszałkowskiego czyli jako Szpital Wojewódzki w Sławnie, 
albo trzecia możliwość, czyli szpital podlegałby jako cześć Szpitala Wojewódzkiego w 
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Koszalinie, czyli też podlegałby pod marszałka, ale nie jako osobny szpital. No tu teraz trwają 
dokładne analizy i tu w przyszłości rada społeczna się wypowie.  

W dniu 10 grudnia odbyło się spotkanie z panem Marszałkiem Geblewiczem 
dotyczące likwidacji opłaty uzdrowiskowej. Jest to rzecz bardzo ważna dla naszej gminy. To 
wszystko się wzięło z tego, że Związek Gmin Uzdrowiskowych jakby pierwszy zareagował 
na dokument, który nie został publicznie ujawniony gminom do konsultacji. Był to dokument, 
który się nazywa „Biała Księga Regulacji Systemu Promocji Turystycznej w Polsce” wydany 
przez Ministerstwo Sportu i Turystyki. Ministerstwo, które już się notabene turystyka nie 
zajmuje bo teraz Ministerstwo Rozwoju się zajmuje turystyką. Ale to dosłownie od niecałego 
miesiąca. Pan wójt powiedział, że ten dokument jest strategiczny i na stronie 43 jest opisany 
dział „Likwidacja dotychczasowych opłat miejscowych i uzdrowiskowych”. Zamiast opłat 
zostałaby pobierana przez państwo tak zwana taksa turystyczna, która jakby trafiałaby do 
Centralnego Funduszu Turystyki i dopiero ten fundusz by to dzielił na poszczególnych 
interesantów. Miałoby to wracać do gminy turystycznych, uzdrowiskowych. Pan wójt 
przytoczył fragment z tego działu, który mówi o tej opłacie: „Powszechne jest zjawisko 
niezrozumienia zasadności opłacania tych danin przez część społeczeństwa oraz fakt 
niewracania środków z tytułu opłat miejscowych lub uzdrowiskowych do sektora 
turystycznego a tym samym środki są wydawane przez samorządy na inne cele niż na rozwój 
turystyki. Biorąc powyższe pod uwagę wydaje się zasadnym rozważenie likwidacji opłaty 
miejscowej i uzdrowiskowej i zastąpienie jej ujednoliconą opłatą turystyczną, która uwzględni 
w systemie opłat także gminy niespełniające dotąd wymogów opłaty miejscowej. Idea tej 
nowej opłaty turystycznej będzie też bardziej zrozumiała dla mieszkańców i turystów jeżeli 
środki z niej pochodzące będą przeznaczone na rozwój turystyki. Będą to tak zwane środki 
znaczone.”. Pan wójt powiedział, że trochę przykro jest jak to się czyta, że będzie ktoś na 
górze będzie lepiej wiedział co dla rozwoju turystyki jest lepsze niż gmina i tu radni i wójt, 
którzy zarządzają gminą. Pan wójt powiedział, że myśli, że to całkowicie nie ma się nijak do 
naszej gminy, bo u nas mieszkańcy widzą, że te środki się obracają. Zresztą będzie to nawet 
uwidocznione w tym budżecie, który będzie przedstawiony. Takie spotkanie było także w 
Sejmie Komisji Uzdrowiskowej, w której pan wójt także uczestniczył. Tam było Ministerstwo 
Rozwoju i Ministerstwo Finansów oraz przedstawiciele gmin uzdrowiskowych. Jedna rzecz 
pozytywna była powiedziana przez Ministerstwo Rozwoju i Ministerstwo Finansów, że 
pochwalono naszą gminę, za to, że rzeczywiście sposób zbioru tej opłaty jest bardzo dobry, że 
jest bardzo dobra ściągalność i tej opłaty jest tak dużo, która później też w formie dotacji 
wraca do naszej gminy. Pan wójt powiedział, że byliśmy pochwaleni też dlatego, że zbieramy 
tyle opłaty uzdrowiskowej co miasto Sopot. Więc to była bardzo duża pochwała. Pan wójt 
powiedział, że de facto ministerstwa odcięły się tym, że nie są prowadzone żadne prace 
legislacyjne na ten temat. Z drugiej strony przewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej też pani 
poseł uświadomiła nas, że de facto ministerstwa nie musza wiedzieć o pewnych pracach 
legislacyjnych, bo wystarczy poselski projekt ustawy, piętnaście posłów, który nie jest 
procedowany przez poszczególne ministerstwa, wiec bez żadnych konsultacji może trafić do 
sejmu. No wiec trzeba mieć oczy szeroko otwarte, aczkolwiek dziwne jest, że ministerstwa 
nic o tym nie wiedzą. Same ministerstwa de facto wydały ten dokument „Biała Księga” , 
która mówi w ostatnim zdaniu: „Biała księga regulacji systemu promocji turystycznej w 
Polsce jest więc dokumentem strategicznym, który ma rekomendować ministrowi 
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właściwemu do spraw turystyki podjęcie właściwych prac legislacyjnych.”. Pan wójt 
powiedział, że tu pewien taki chaos występuje, bo z jednej strony wydają dokument, 
Ministerstwo Sportu i Turystyki określający zasady a z drugiej strony sami twierdzą, że żaden 
proces nie jest jeszcze prowadzony. To będzie dzisiaj miało odzwierciedlenie, bo będzie 
podejmowana uchwała w sprawie sprzeciwienia się zabraniu tych opłat.    

 
Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu/ 

 
Pan wójt przedstawił jeszcze kondycję finansową Gminy Darłowo. Stan konta na 

rachunku podstawowym wynosi 3 178 459,11 zł. Wydatki do poniesienia w najbliższych 
dniach wynoszą 3 129 420,59 zł. Także skarbiec jest praktycznie pusty. Pan wójt powiedział, 
że prawdopodobnie w dniu 31 grudnia 2019 roku odbędzie się krótka sesja nadzwyczajna 
porządkująca stan budżetu i określająca wydatki niewygasające. O tym powiadomimy 
odrębnie.  
 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.    
 
 
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 

Ad. 5.  

  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na sesji, która odbyła 

się w dniu 19 listopada 2019 roku Rada Gminy Darłowo podjęła łącznie 24 uchwały.  
 Przedmiotowe uchwały zostały przesłane do organów nadzoru tj. do Wojewody 

Zachodniopomorskiego oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Koszalinie. Do jednej z 
uchwał Wojewoda wszczął postępowanie nadzorcze. Do uchwały dotyczącej przystąpienia 
Gminy Darłowo do Polskiego Stowarzyszenia Biegów, co dzisiaj oczywiście tu poprawimy. 
W tej uchwale był błąd, ponieważ desygnowaliśmy w niej pracownika urzędu zamiast wójta 
jako przedstawiciela do reprezentowania naszej gminy.   
 
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych na XIV sesji stanowi załącznik nr 8 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Interpelacje.  
Ad.6. 

 
Pan Przewodniczący zapytał, czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
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Nikt z radnych się nie zgłosił.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 

Odpowiedzi na interpelacje. 
Ad. 7.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w okresie miedzy 

sesjami radni złożyli jedną interpelację, natomiast sołtysi złożyli sześć wniosków na które za 
pośrednictwem Biura Rady udzielono odpowiedzi.  

 
/Określenie sposobu realizacji interpelacji radnych i wniosków sołtysów stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 

 
Na tym punkt zakończono.     
 
 
 
 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  

Ad. 8.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił informacje z 

działalności w okresie między sesjami.  
 
/Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 
 

Na tym punkt zakończono.   
 
 
 
 

TRYBUNA OBYWATELSKA. 
Ad.9.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że każdy, kto 

będzie chciał zabrać głos  w tym punkcie, tego zaprasza do mównicy, tam jest mikrofon i tam 
należy się przedstawić. Następnie przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos.  

 
W tym punkcie głos zabrali:  
 
Pan Alfred Cichocki Sołtys Sołectwa Kopań powiedział, że chciałby poinformować 

radnych o tym, że wczoraj o godzinie 17:00 odbyło się zebranie wiejskie w sprawie drogi 
powiatowej miedzy miejscowościami Cisowo-Kopań. Na to zebranie zaprosiliśmy pana 



Strona 14 z 55 
 

wójta, pana starostę, pana przewodniczącego rady powiatu. Obecny był pan Przewodniczący 
Rady Gminy Darłowo i nasz Radny, Pani Sołtys Sołectwa Cisowo i rady sołeckie Cisowa i 
Kopania. Sprawa dotyczy tego, że praz kolejny nasza droga została nie ujęta w 
harmonogramie remontów dróg powiatowych na lata 2019-2023. Przed samym zebraniem 
otrzymałem pisemną informację do pana starosty, o tym, że ze względu na obowiązki 
służbowe nie będzie mógł uczestniczyć w spotkaniu w tym dniu. Prosiliśmy w zaproszeniu, 
ze jeżeli nie może uczestniczyć w zebraniu, to żeby desygnował osobę upoważnioną do 
udzielenia odpowiedzi. Pan Alfred Cichocki powiedział, że w tym piśmie jest jeszcze taka 
wzmianka, że droga powiatowa nr 37007 na odcinku Cisowo-Kopań została ujęta w 
harmonogramie inwestycji drogowych powiatu sławieńskiego, który obecnie jest na etapie 
aktualizacji. Harmonogram został wysłany do wójtów i burmistrzów,  po konsultacji z nimi 
zostanie on zatwierdzony przez radnych powiatowych. Pan Alfred Cichocki powiedział, że to 
tak jakby starosta odpowiedział, na to ich pytanie, że droga najpierw była nieujęta, teraz jest 
ujęta. Jest to po raz kolejny. My jako mieszkańcy mamy świadomość tego, że to nie jest droga 
przelotowa, bo to jest droga do jeziora. Także myślimy, że to będzie przepychanka taka, że 
jeżeli raz nas wyrzucili, drugi wyrzucili, i tak po raz trzeci i kolejne lata. Prosilibyśmy aby 
panowie radni w każdym spotkaniu swoim gdziekolwiek, żeby wspominać o tym, że ta droga 
jest potrzebna. Od 60 lat nic na niej nie zrobiono. Może dlatego nikt nic nie wie i może 
dlatego to wszystko przepada. Prawdopodobnie jutro jest sesja w powiecie. Jeżeli to będzie 
możliwe to od nas ktoś pojedzie tam i zabierze głos w tej sprawie. Wiemy, że stanowisko 
gminy jest za nami, żeby ta droga była. Narobimy trochę hałasu, bo jeżeli oni nie przyjadą do 
nas, to my pojedziemy do nich. Proszę o wsparcie w tej kwestii.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że temat dróg 

powiatowych to jest odwieczny problem naszej gminy i nie ukrywa, że jest to jeden z 
głównych problemów, na który mieszkańcy gminy wylewają swoje żale na wójta i radnych na 
zebraniach wiejskich, które mamy we wrześniu. Tu trzeba powiedzieć, że gmina bardzo 
mocno lobbuje budowę dróg powiatowych na terenie Gminy Darłowo. Tych dróg mamy 
mnóstwo. Wójt powiedział, że mógłby po każdym radnym wyliczać: Kowalewice, Cisowo-
Kopań, Wiekowice, Barzowice, Zielnowo, Słowino, Rusko, Stary Jarosław, Wiekowo, 
Wiekowice, Jeżyczki, Drozdowo, Domasławice.  

 
Pan Tomasz Urbański Sołtys Sołectwa Wicie przypomniał wójtowi, że jeszcze mamy 

drogę powiatową w Wiciu. 
 
Pani Krystyna Krassowska Sołtys Sołectwa Dobiesław przypomniała, że droga 

powiatowa także jest w miejscowości Dobiesław.  
 
Pan wójt powiedział, że mówił o radnych, a wiadomo, że te miejscowości wchodzą                      

w radę. Wójt mówił o drogach, ale wiadomo, że gdybyśmy teraz każdą miejscowość mieli tu 
wymieniać. My lobbujemy każdą drogę powiatową na terenie Gminy. Także drogę 
powiatową w Palczewicach, którą nie można już prawie przejechać, i w Nowym Krakowie, 
gdzie nikt                           z niskim samochodem już nie dojedzie. De facto my zawsze 
rozmawiamy w sprawie dróg powiatowych. Zawsze jest wola dofinansowania przez gminę do 
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tych dróg i też będziemy zabezpieczać środki lub nawet brać kredyt żeby to zrobić. Ale 
proszę państwa jest taka rzecz: Gmina tego nie zrobi za powiat niestety. Aż tak nie mamy 
dobrej gospodarki finansowej i jest coraz trudniej. Gmina nie złoży wniosku za powiat, bo 
gmina ma swoje drogi we wnioskach i teraz czekamy na rozstrzygnięcie Kowalewic i 
przymierzamy się do innej drogi. Także robimy projekty, żeby można było złożyć te wnioski. 
My mamy 50 % dofinansowania a powiat 70% -80 %. To jest kwestia  tak dużej różnicy w 
poziomie dofinansowania, gdzie my twierdzimy zawsze, ze wkład własny w połowie z 
powiatem na pewno pokryjemy. Jeżeli jest droga przez dwa samorządy realizowana to po 
jednej trzeciej. Więc to są mimo wszystko też znaczne koszty. Koszt na przykład drogi 
Drozdowo – Barzowice do Naćmierza został wyceniony na 12 milinów, nawet na 25 
milionów, gdzie to jest prawie 1,5 mln zł rocznie, więc to jest bardzo duży koszt. Będziemy 
musieli wyważyć czy będziemy robili swoje inwestycje czy inwestycje powiatowe. Trochę 
dużo naszych inwestycji nadgoniliśmy, ale to nie znaczy, że mamy je całkowicie zaniechać 
nasze gminne drogi na przykład. Z drugiej strony był harmonogram i droga Cisowo-Kopań 
była też w starym harmonogramie. Jest nowy harmonogram i tu gdzie dotyczyły tych 
miejscowości był przedmiot dyskutowany i w jakiś sposób określany. Wypadła droga 
Wiekowice-Dobiesław i tu będziemy się starali, żeby ta droga z powrotem była na tej liście. 
Pan wójt powiedział, że ma bardzo dużo zastrzeżeń do tego nowego harmonogramu i te 
wszystkie swoje wątpliwości przekaże na spotkaniu z wójtami i burmistrzami. W 
harmonogramie jest parę jeszcze innych rzeczy jak na przykład nawierzchniówki, które mają 
być realizowane w 50 % przez gminę. PO ostatnich takich doświadczeniach gdzie powiat 
robił te nawierzchniówki metodą natryskową, nie do końca wiemy czy to jest zasadne.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że są byle 

jakie trzeba to powiedzieć.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że nie wiemy czy jest 

warto wydawać te pieniądze na to. Pan wójt przeprosił Radę Sołecką za to, że nie był na tym 
zebraniu, tylko de facto, wie, że nie dość, że mamy teraz dużo tych spotkań wigilijnych i 
każdy teraz też ma jakieś zajęcia domowe, a z drugiej strony nie jestem w stanie państwu nic 
innego powiedzieć, niż to co państwo słyszą na każdym zebraniu we wrześniu. Jeżeli 
wspieramy, rozmawiamy, to ja musza patrzeć na całość gminy i na pewno będziemy starali 
się te drogi dofinansować i to jest nasz główny priorytet, bo będą gminy, które nie będą w 
stanie tego zrobić. My jeszcze jesteśmy w stanie. My więcej nic innego nie możemy zrobić 
niż to co robimy. My lokujemy swoje drogi. Justyna jeździła do powiatu. My znamy ten 
problem. My chcemy pomóc. Wy tego problemu nie musicie nam tu przedstawiać bo my to 
znamy i my też pismami te problemy potwierdzamy. Są sesje Rady Powiatu w Sławnie i tam 
prosiłbym te problemy staroście głownie zgłaszać i radnym powiatowym. Dziękuję.  

 
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w trybunie.  
 
Pan Arkadiusz Czechard Przedstawiciel Środkowopomorskiego WOPR Gminnego, 

Drużyny Darłowskiej Gminnej, która zabezpieczała przez 5 lat plaże w miejscowościach 
Wicie, Kopań, Bobolin, Dąbki, żeby było bezpiecznie. Mówca powiedział, że od pięciu lat nie 
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mieli żadnych sytuacji niebezpiecznych na naszym rejonie pomijając niebezpieczeństwa, 
które zdarzają się na plaży w sezonie letnim. Działają również poza sezonem. Mówca 
powiedział, że wymyślony został problem taki, że została ogłoszona informacja, że gmina 
chce oddać w drodze przetargowej – ze względu na koszty utrzymania ratowników – plaże, 
czyli chce ogłosić przetarg. Mówca powiedział, że chcieliby złożyć petycję na ręce pana 
wójta – jedną część już złożyli ale dodatkowe dokumenty już dowieźli na sesję. 
Chcielibyśmy, żeby gmina nie niszczyła drużyny gminnej tak jak to się stało w Darłowie, 
kiedy został ogłoszony przetarg, kiedy funkcjonowała drużyna miejska. Po złożeniu przetargu 
ratownicy, którzy przyjechali (firma zewnętrzna) pracowała od godziny tej do tej, potem nie 
było żadnego zabezpieczenia. My jesteśmy czynni cała dobę. Wielokrotnie z panem 
Marcelem sam osobiście wypływałem bo akurat byłem na miejscu, gdzie się jednostka na 
jeziorze wywróciła i trzeba było ją holować. Mieliśmy kilka takich sytuacji, gdzie sołtysi 
prosili nas o wsparcie przy imprezie i tam się pojawiamy. Mówca powiedział, że jest 
możliwość nieprzetargowa. Powiedział, że jest taka formuła. Mówca powiedział, że są 
stowarzyszeniem, jednostką pożytku publicznego i można podpisać z nimi porozumienie i 
scedować na nich odpowiedzialność, bo to najczęściej chodzi o odpowiedzialność. Mówca 
powiedział, że są w stanie wtedy dalej zabezpieczać. Na dzień dzisiejszy na już, na za 30 
minut bo taką mają możliwość reagowania jest w stanie tutaj 40 ratowników ściągnąć, którzy 
będą gotowi do wyjazdu. Żadna firma zewnętrzna po sezonie wam tego nie zabezpieczy. 
Czyli będziemy mieli zabezpieczone plaże w sezonie letnim a co później? A co z akwenami i 
obszarami wodnymi poza plażą? My również zabezpieczamy jezioro przybrzeżne, 
poszukiwania ratownicze, które niejednokrotnie wykonujemy ze strażą bo po sezonie letnim 
również mamy wczasowiczów, również mamy gości, którzy na przykład zaginą, nie mogą 
znaleźć miejsca, a my posiadamy umiejętności, posiadamy sprzęt, posiadamy wyszkolonych 
ratowników i nie tylko ratowników wodnych, ale są wśród nas ratownicy medyczni. 
Posiadamy umowy o współpracy z jednostkami dodatkowymi, czyli jednostkami, które są 
obligowane do niesienia pomocy, czyli straż pożarna, policja. Ze Strażą Miejską świetnie się 
nam współpracuje co roku w sezonie i nie tylko. Współpracujemy z jednostkami 
dodatkowymi. W tym roku podpisaliśmy porozumienie jako jednostka gminy, czyli jednostka 
z miejscowością Lubań. Państwo radni i sołtysi mogą potwierdzić, że z Lubania do nas co 
roku na sezon przyjeżdża około 50 ratowników wolontariuszy. To są ludzie, którzy 
nieodpłatnie przyjeżdżają do nas tutaj w ramach praktyk, stażu, którzy pełnią dyżury jak i w 
grupach interwencyjnych tak i na plaży i na jednostkach przybrzeżnych. Żadna firma 
zewnętrzna nie będzie w stanie tego zabezpieczyć bo byście musieli państwo podpisać 
umowę na cały rok. Nikt z zewnątrz tu nie przyjedzie i nie powie: „Dobra, to my tu 
zostajemy, mieszkamy, zostajemy i nocujemy.”. Nas ratowników z gminy jest czterdziestu. 
Wspieramy się ludźmi z zewnątrz, ale jest to jedyna jednostka na terenie Pomorza, która 
nigdy nie miała problemu personalnego z ludźmi. Jedyna jednostka – drużyna, która nie miała 
problemów z ludźmi. Mieliśmy problemy sprzętowe. W tamtym roku z GZUP został 
skradziony kład. Wsparliśmy się jednostką Środkowopomorskiego Lekarskiego WOPR, który 
użyczył nam dwa kłady. Pan wójt miał okazję sprawdzić te kłady osobiście, bo miał okazję 
zobaczyć jak wicher we włosach działa – abstrahując od włosów.   

 
Na sali obrad rozległ się śmiech.  
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Mówca kontynuował wypowiedź, że było otwarcie nowej przystani, przepięknej 

przystani i nowego ośrodka, obiektu, gdzie pokazaliśmy nasz sprzęt. Mówca powiedział, że 
dostali dzisiaj pismo ze Środkowopomorskiego Lekarskiego Wodnego Ochotniczego 
Pogotowia Ratunkowego, które nas wspiera co roku. Oni na terenie gminy będą prowadzić 
obóz sezonowy – szkoleniowy. Pan wójt miał okazję poznać się z naszymi ratownikami z 
zaprzyjaźnionej jednostki, którzy w tym roku będą stacjonowali u nas. Ale żeby stacjonowali 
u nas, musimy mieć tą plażę i musimy mieć możliwość stacjonowania. Mówca powiedział, że 
w tamtym roku osobiście prowadził rozmowę z firmą, która produkuje kontenery mieszkalne. 
Na terenie starej bazy w Dąbkach, gdzie mamy swoje pomieszczenia i toalety chcą nam 
postawić bazę kontenerową. Bazę z prawdziwego zdarzenia z wieżą obserwacyjną całoroczną 
z magazynem na sprzęt. Sponsor chce, w zamian za to, że umieścimy parę flag i na 
koszulkach, na naszych ubraniach jego logo. Jesteśmy w trakcie dogadywania. Mówca 
powiedział, że myśli, że te wszystkie porozumienia, które mają podpisane, te wszystkie listy 
intencyjne i te wszystkie sytuacje, które miały miejsce – możemy zapytać tu kolegów teraz 
jak to wygląda w sezonie i po sezonie. Bo to nie jest tak, że ratownik jest tylko wtedy, kiedy 
jest na plaży. Niejednokrotnie uczestniczymy w akcjach ratowniczych niezwiązanych z wodą. 
Mieliśmy sytuację w Dąbkach, gdzie ktoś zasłabł i zanim przyjechało pogotowie, to nasi 
ratownicy byli na ulicy i udzielali pomocy. Czy to zdarzenie drogowe czy inne sytuacje. To 
jest podniesienie bezpieczeństwa gminy. Żadna firma zewnętrzna tego nie zrobi, bo będą 
pracować od godziny 800 do 1600 jak jest plaża otwarta. Oni tylko za tą pracę wezmą pieniądze 
i nie będzie patroli nocnych, ani dyżurów grup interwencyjnych całodobowych. Nie będzie 
poszukiwania. W ubiegłym roku zgłosiła nam policja, że na plaży zostały buty i koszulka. 
Nikt z państwa myślę, że nie był na takiej akcji, gdzie trzeba przeczesać dwa kilometry plaży 
i robić tak zwany warkocz, czyli wchodzić do wody 20 metrów i co metr iść wzdłuż plaży i 
szukać człowieka. Nikomu tego nie życzę. Ale po sezonie nie będzie miał kto tego zrobić bo 
nie będzie ratowników. Jeżeli nie będzie nas Gminnej Służby to kto wam to zabezpieczy po 
sezonie i w trakcie sezonu? Firma zewnętrzna? Dlatego na państwa radnych składam petycję, 
którą złożyliśmy także do pana wójta. Zostawiam wszystkie dokumenty, opisy, informację 
współpracy z jednostkami, które z nami współpracują i chciałbym, żebyście państwo jeszcze 
raz to rozważyli. Istnieje w Dzienniku Ustaw Rzeczypospolitej Polskiej możliwość 
podpisania umowy bezprzetargowej z jednostkami. Istnieje taka możliwość – bardzo proszę 
rozważcie naszą propozycję. Jesteśmy pięć lat z wami. Rozszerzamy swoją działalność, 
zwiększamy ilość sprzętową, umiejętności. Gro naszych ratowników oprócz tego, że jest 
ratownikami wodnymi jest ratownikami medycznymi, ratownikami kwalifikowanymi 
pierwszej pomocy, strażakami, a to się wiąże z podniesieniem tylko i wyłącznie 
bezpieczeństwa na terenie gminy. Tam, gdzie nasi ratownicy są od 5 lat nie mieliśmy sytuacji 
niebezpiecznej, której nie bylibyśmy w stanie zabezpieczyć od razu na miejscu. 
Niejednokrotnie ewakuacja dla służb ratowniczych typu pogotowie wyglądała w ten sposób, 
że karetka i jej ratownicy nie musieli wbiegać na plażę, a mieli przygotowanego 
poszkodowanego wyjętego z wody czy na plaży typu zasłabnięcie, zawały różnego typu i inne 
sytuacje niezwiązane z wodą, a mieli go przygotowanego do transportu już na drodze. Kto z 
zewnątrz będzie znał plaże i nasze dojazdy lepiej niż my? W tamtym roku stworzyliśmy 
pierwszą konferencję przed sezonem i u pana Marcela spotkaliśmy się i rozmawialiśmy na 
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temat, gdzie fajnie byłoby mieć zejścia, zrobić dojazdy, co powinniśmy poprawić i jak z 
łącznością. W tamtym roku dzięki współpracy z panem Dyrektorem GZUP zakupiliśmy 
cyfrową łączność radiokomunikacyjną taką, o której jest się w stanie poszczycić niejedna 
służba zawodowa. Taką łączność, którą mamy z Centrum Koordynacji 600 100 100 – 
łączność ze Szczecinem. To nie jest łączność dla nas wewnętrzna, ale mamy łączność z 
jednostkami WOPR z całej polski. Mamy do dyspozycji grupy interwencyjne rozlokowane na 
terenie linii brzegowej od Szczecina do Gdańska. Jeżeli jest jakaś niebezpieczna akcja to nas 
łączy bezpośrednio ze strażą, SAR, mamy bezpośrednią łączność radiową cyfrową z 
jednostkami przyległymi i jesteśmy w stanie zadysponować na dzień dzisiejszy 4 drużyny, 
które pracują poza sezonem. Są to drużyny ośmioosobowe łącznie z nurkami. Na teraz, czyli 
jedna informacja do centrum koordynacyjnego i oni są tutaj. Jeżeli będzie podpisana z firmą 
zewnętrzną, to tego nie będzie. Będzie trzeba znowu tworzyć przez najbliższe lata nową sieć, 
którą będą musieli poznać ci nowi ratownicy. Oni nie zatrudnią naszych ratowników bo 
jesteśmy obcy dla nich, bo jesteśmy konkurencją jakby nie było.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że ma 

pytanie, ponieważ stowarzyszenie jest jednostką organizacyjną posiadającą osobowość 
prawną, która może wziąć udział w przetargu. Przewodniczący powiedział, że wie jakie są 
zasługi WOPR ponieważ często też uczestniczy w równych akcjach niebezpośrednio, ale to 
obserwuje. Jeżeli jest tak dobrze to przecież możecie wziąć udział w tym przetargu.  

 
Pan Arkadiusz Czechard powiedział, że jasne, tylko, że na dzień dzisiejszy jesteśmy 

młodym stowarzyszeniem o niskim współczynniku i nie będziemy w stanie finansowo 
zapewnić działania naszym ratownikom, ponieważ my nie mamy własnego budżetu.  

 
Pan Grzegorz Hejno powiedział, że jeżeli będzie przetarg, to otrzymają pieniądze na 

utrzymanie i bezpośrednią działalność.  
 
Pan Arkadiusz Czechard powiedział, że te firmy zewnętrzne, które przyjdą mają 

większy swój własny budżet wypracowany niż my.  
 
Pan Grzegorz Hejno powiedział, że tu chyba nie ma wpływu budżet, bo to dopiero 

kryterium przetargowe będzie ogłaszało.  
 
Pan Arkadiusz … powiedział: Tylko, że my jesteśmy tu na miejscu. Jesteśmy swoi.  
 
Pan Grzegorz Hejno powiedział, że tak, jak najbardziej.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że oczywiście przekaże tę 

petycję, zresztą tu radni ją dostaną. Na rozpatrzenie petycji jest 60 dni, aczkolwiek zmieniła 
się troszeczkę rzeczywistość funkcjonowania ratownictwa w Gminie Darłowo. Przechodzi to 
pod Centrum Sportów Wodnych, czyli już nie jest tak jak wcześniej było pod Spółka GZUP. 
Pan wójt sprostował kilka rzeczy. Powiedział, że oczywiście dla nas też się liczą pieniądze, bo 
tych pieniędzy jest coraz mniej. W przetargu zawsze jest to określone jawnie i rzetelnie i 
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firma, która najlepszą ofertę złoży będzie mogła tu o ten przetarg też się ubiegać. Jeżeli 
mówimy o krótkofalówkach, to kupiła je Gmina. Jeżeli mówimy o skuterze, to nie skradziono 
go ratownikom, tylko Gminie go skradziono. Po trzecie firma, która miała stawiać kontenery 
była poproszona o przesłanie koncepcji tych kontenerów, żeby tu oczywiście pozwolenia na 
budowę było. Powiedzmy to do końca. To było tak za darmo, bo oni też chcieli mieć pokoje 
dla siebie. To jest pas nadmorski i nas obowiązuje prawo budowlane i nie do końca tak jest i 
zresztą jeżeli są prowadzone jakieś rozmowy, że coś na terenie gminy ma powstać, to myślę, 
że powinna w tym uczestniczyć Gmina.  

 
Pan Arkadiusz Czechard powiedział, że uczestniczyła w tym gmina.  
 
Pan Radosław Głażewski powiedział, że do dnia dzisiejszego a już jest ponad rok,  

żadnej koncepcji tych kontenerów nie przesłali.  
 
Pan Arkadiusz Czechard powiedział, że to tylko dlatego, że my nie mamy w tym 

momencie możliwości rozmowy, bo jest ogłoszony przetarg.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że przetarg jeszcze nie 

jest ogłoszony, ma być w styczniu ogłoszony.  
 
Pan Arkadiusz Czechard powiedział, że nikt z nami nie wejdzie w układ intencyjny, 

czy umowę o współpracy jeżeli nie mamy możliwości pracy.  
 
Pan wójt powiedział, że pan koordynator był na rozmowach ze środkowopomorskiego 

WOPR i też zainteresowany był przetargiem, wiec nie rozumie dlaczego jest teraz takie 
poruszenie. Pan wójt powiedział, że predysponuje żebyśmy te środki wydawali oszczędnie, 
jawnie, i jak najbardziej jest to kwota nie mała w budżecie, bo to jest kwota 400 000 zł i nie 
jest to kwota, którą można bezprzetargowo ogłosić. Pan wójt powiedział, że uważa, że 
przetarg jest tutaj potrzebny. Oczywiście Komisja Skarg, Wniosków i Petycji będzie nad tą s 
petycją procedowała.  

 
Pan Jakub Iwanisik powiedział, że jest ratownikiem wodnym już od 15 roku życia. 

Tutaj w Dąbkach mam tu z kolegów najwyższy staż i jestem także ratownikiem medycznym, 
pracuję na terenie powiatu sławieńskiego i chciałbym po krótce powiedzieć jak wygląda 
jakość a cena tego ratownictwa. Ponieważ jestem tez właścicielem firmy, która zajmuje się 
konsultingiem bezpieczeństwa i różnego rodzaju szkoleniami ratowników wodnych. Wygląda 
to w ten sposób, że tak jak w Darłowie została rozbita drużyna miejska, od razu jakość tej 
ochrony spadła. Mówca przedstawił sytuację, która miała miejsce w wakacje. Koordynator 
(szef ratowników) zabezpieczający plażę, który przybył z zewnętrznej firmy nie potrafił 
wyjaśnić gdzie ja mam karetką dojechać. I tego typu osoby, które gdzieś z zewnątrz 
zabezpieczają plażę to takie sytuacje będą występować, ponieważ oni przez dwa miesiące nie 
są w stanie przyzwyczaić się do takich warunków, które my już od wielu lat te plaże 
poznaliśmy i mamy tutaj powiazania, układy, znamy się bezpośrednio z przedstawicielami 
gminnych służb.  
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Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 

niepotrzebnie padło tutaj słowo „ układy”.  
 
Pan Jakub Iwanisik powiedział, że to tak brzmi może źle w dzisiejszych czasach, 

natomiast układ to to, że jest w stanie bezpośrednio połączyć się z koordynatorem, który już 
mi mówi, gdzie mam jechać i jaki jest stan pacjenta, czyli to jest taki układ, że tak robimy. To 
jest wypracowane. Tutaj nie ma miejsca za bardzo miejsca na układy innego rodzaju. Mogą 
być układy tylko służbowe, które mają służyć poprawie bezpieczeństwa i opieki nad tymi 
naszym turystami.  

 
Pan Grzegorz Hejno podziękował za wypowiedź i powiedział, że komisje się zajmą 

tematem.  
 
Pan Krawczyk na początku poruszył temat bezpieczeństwa. Mówca powiedział, że 

przedmówcy zapytali czy nadal mogą nam tu służyć, a przewodniczący rady powiedział, że 
mogą startować. Mówca zapytał czy pieniądze można przeliczyć na bezpieczeństwo i tą 
fachową opiekę? Czy możemy sobie pozwolić na coś co ci ludzie stworzyli. Ja nie znam tego 
funkcjonowania. Ci ludzie stworzyli tak potężną bazę i nadal się rozwijają i są to ludzie, 
którzy nie przyjadą z zewnątrz i powiedzą, że mają taką umowę i tyle. Tylko to jest nasz 
miejscowy ratownik, który jeszcze później moralnie odpowiada bo on tutaj mieszka, bo on 
tutaj razem z nami współpracuje. To co on powiedział było bardzo istotne. On wskaże 
miejsce, wskaże adres, osobę pokrzywdzoną i to działanie jest naprawdę przyspieszone. Tu 
nie możemy się odnosić do pieniędzy i proszę to wziąć pod uwagę.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący rady odnośnie wypowiedzi pana Krawczyka 

powiedział, że to tak naprawdę, te pieniądze to są pana i wszystkich nas, to są pieniądze 
publiczne, za które my odpowiadamy. One musza być wydawane w sposób racjonalny z 
zachowaniem praktycznie wszystkich standardów, ale też żeby było jakby maksimum za 
minimum.  

 
Pan Krawczyk powiedział, że o standardach mówimy, ale nie o finansach. Jeżeli tutaj 

mówiliśmy i jeżeli tutaj mówiliśmy o standardach to jest to bardzo wysoki standard tych osób.  
 
Pan Grzegorz Hejno powiedział, że będziemy się tym tematem zajmować.  
 
Pan Krawczyk powiedział, że wraca teraz do tematu tej nieszczęsnej drogi powiatowej 

na odcinku Cisowo-Kopań. Wczoraj dwie wioski czekały na tych ludzi, którzy niestety nie 
przybyli. Być może my jesteśmy zbyt słabą personą. Mówca prosił, żeby za sprawą pana 
wójta przybył do tych miejscowości pan starosta i przybyli ludzie, którzy mają wolę 
rozwiazywania problemów. My dopowiemy, że są drogi w Starym Jarosławiu, Wikowicach, 
w Dobiesławiu i tam są chodniki. Na naszym spotkaniu wcześniejszym słyszałem, że ta faza 
projektowania będzie już prawie inwestycyjna. Wiedziałem, że tak się nie stanie i długo to się 
nie stanie. Ale jeżeli na przykład pan włączy się, a my przekonamy radnych, bo sami wiecie 
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państwo jak ważną drogą jest ta droga. Pomimo, że sołtys powiedział, że to jest droga na 
koniec świata, bo prowadzi do jeziora, ale to jest raj turystyczny całej gminy. Tę inwestycje, 
które pan powiedział, że są prawie legalne. Każdy uważa, że robi słusznie, ale niestety nikt 
nie ponosi za to żadnych konsekwencji, że rozkopał raz pobocze, drugi raz pobocze. Dlatego 
proszę pana, żeby pan spowodował takie spotkanie w krótkim czasie z tymi ludźmi, którzy 
mają wiedzę, mają decyzyjność, żeby oni nam wytłumaczyli dlaczego pobocze, które 
wielokrotnie jest orane ponieważ inwestor jeden kabel przesyłowy kładzie, drugi taki, trzeci i 
nic nie jest zrobione prawidłowo i później nikt za to nie odpowiada. Mówca powiedział, że 
została wykonana droga, gdzie jak wskazywał pobocze – lewa strona, gdzie był kanał 
wyłożony kamieniem wybudowany przez Niemca i on służył do dzisiaj, a jak weszła nasza 
firma, gdzie spychem zabrała te kamienie, uszkodziła i pojechała, to czy ktoś odbiór 
pogwarancyjny zrobił? Nie. Gwarancja już zapewne minęła. Mówca zapytał czy ktoś pójdzie 
z nim by wskazał mu to miejsce jak się rozliczyło tych, którzy wykonali te prace i zgarnęli 
pieniądze. Nam chodzi o to tylko, żeby pan wiedział. My wczoraj o tym mówiliśmy. Tutaj 
jest jeszcze wiele osób, które chciałby zająć na ten temat głos. Ja chciałbym tylko powiedzieć, 
że my tylko lojalnie prosimy i uprzedzamy, że już teraz się skończyło, że są harmonogramy i 
my teraz spisujemy. My już będziemy oczekiwać, że będą następne etapy i działania a wy 
nam w tym pomożecie bo to jest nasza wspólna sprawa. Pan Przewodniczący rady i pan radny 
powiatowy jaki jedyni przybyli na te spotkanie za co im trzeba podziękować. Oni nas 
wysłuchali. Mówca prosił pana wójta aby w imieniu mieszkańców poprosił pana starostę o 
przybycie i wskazał termin i się spotkał i wysłuchał tych ludzi. Do nas są skierowane te 
pytania dlaczego to tak wygląda.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że jutro się 

odbędzie sesja powiatowa i będzie starosta i będą radni i tam trzeba się pokazać. To wygląda 
w ten sposób, że pan ma sąsiada i poszedł do niego remontować dom. My mamy związane 
ręce jako gmina. Oczywiście pan wójt lobbuje i radni lobbują remont wszystkich dróg.  

 
Pan Krawczyk powiedział, że nie bez kozery na wstępie powiedział, że jesteśmy tutaj 

tylko aby lojalnie tylko prosić i uprzedzić, ze my będziemy kolejne kroki wykonywać. Jutro 
też będziemy w powiecie, tylko nie chcemy tam robić bałaganu. Chcemy żebyście wy jako 
radni powiedzieli, że ta droga w miejscowości Kopań jest jakimś priorytetem jeżeli chodzi o 
Jezioro Kopań i morze. Darłowiacy i cała gmina – wszyscy jeżd żą tam i wid zą co  tam się 
dzieje na tym poboczu. My udamy się do tego powiatu, chociaż jutro będzie temat szpitala, 
ale i nasz głos usłyszą. My już przestaliśmy liczyć na przesuwanie i jakieś obiecywanie, z 
uwagi na to, że wiemy jaka jest sytuacja i będą następne koleje które będą powodowały, że 
my będziemy na boku. Proszę żebyście państwo się przychylili do naszej prośby.  

 
(Radna pani Justyna Osses wyszła z sali obrad) 

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że się nie będzie 

powtarzał, bo my lobbujemy wszystkie drogi i byliśmy za tym harmonogramem. Wójt 
powiedział, że myśli, że tu nie ma co ustalać spotkania z panem starostą bo wielokrotnie były 
takie spotkanie w poszczególnych sołectwach i nikt się nie zjawił. My uczestniczymy – co 
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może potwierdzić pani sołtys Dobiesławia – i byliśmy razem z radnymi na komisji 
gospodarczej rok temu i tu proponuje, żeby tak też się udać na tą komisję, którą powołuje 
powiat w sprawie tego harmonogramu dróg, a jest to komisja jawna, w której każdy też może 
uczestniczyć. Pan wójt powiedział, że nie przybył na wczorajsze spotkanie, bo nie dość, że 
każdy ma tu swoje przed świętami zajęcia i jest też wiele takich obowiązków zewnętrznych w 
których musi uczestniczyć. Pan wójt powiedział, że państwo wymagają od gminy czegoś, 
czego nie wie co mamy obiecać. My obiecujemy, że damy wkład własny, że w jakiś sposób 
lobbujemy, żeby ten harmonogram był. Dla pana ta droga jest najważniejsza a dla pana 
sołtysa z Wicia jest najważniejsza jego droga w Wiciu, a dla pana radnego z Dobiesławia i 
pani Sołtys Dobesławia najważniejsza jest ich droga, bo tam chodzą wszyscy i tam nie ma 
chodników. Wszyscy chodzą przy drodze.  

 
Pani Ewa Szymacha Sołtys Sołectwa Dąbki powiedziała, że najwięcej pieniędzy 

zarabiają jej miejscowości uzdrowiskowe.  
 
Pan Grzegorz Hejno zwrócił uwagę na to żeby te drogi powiatowe nas tutaj nie 

podzieliły.  
 
Pan wójt powiedział także, żeby nas drogi powiatowe tutaj nie podzieliły. Jeśli 

będziemy sobie tutaj wytykać to jak te miejscowości zarabiają to tak może nie być. To nie jest 
tak do końca. Wójt powiedział do pani Ewy, że o ile Dąbki mają opłatę uzdrowiskową i to 
musi być wykorzystane, to inne miejscowości mają wiatraki i tam jest dochód z wiatraków. 
Wójt na przykładzie miejscowości Wicie powiedział, że tam też chcą zabrać opłatę 
miejscową. Z opłaty miejscowej z miejscowości Kopań wpływa około 20 000 zł, a z 
miejscowości Wicie to jest 380 000 zł, a inwestycja drogowa za 1 kilometr kosztuje ponad 
5 000 000 zł.  

 
Pani Ewa Symacha powiedziała, że my tu nie mówimy, że to natychmiast.  
 

(Radna pani Justyna Osses wróciła na salę obrad) 
 
Pan wójt powiedział, że pieniądze są ważne z punktu widzenia samorządu gminy, bo 

mu nie było też łatwo wręczać pracownikom aneksy do umów o pracę na ¾ etatu, bo gminy 
nie będzie stać na utrzymanie całych etatów. Ponad 26 osób dostało zmniejszenie etatu. Ja nie 
mogę powiedzieć – nawet z szacunku wobec tych osób, którym te aneksy musiałem wręczyć 
– że pieniądze nie są ważne. Dziękuję.  

 
(Radna pani Marzena Drzewucka wyszła z sali obrad) 

 
Pan Grzegorz Hejno zapytał czy ktoś chciałby coś jeszcze powiedzieć? 
 
Pan Alfred Cichocki Sołtys Sołectwa Kopań powiedział, żeby wziąć pod uwagę 

jeszcze jedną rzecz, że od 60 lat na tej drodze nic nie było w ogóle zrobione.  
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Pan Tomasz Urbański Sołtys Sołectwa Wicie powiedział, że człowiek najbardziej 
optymistycznie nastawiony do życia to stoi przed wami. Tomasz Urbański. Mówca 
powiedział, że prawie na każde spotkanie zaprasza pana starostę i nie zdarzyło się ani raz, 
żeby przyjechał. Mówca powiedział, że osobiście był na sesji w powiecie i zajął głos w 
trybunie obywatelskiej po czym po 30 blisko dniach otrzymał odpowiedź od pana starosty. 
Pan Sołtys powiedział, że było tym samym, że pan starosta jest tak zajęty żeby przyjechać do 
jakiejś miejscowości nie ma czasu. Także możemy sobie to odpuścić, że on kiedykolwiek 
przyjedzie. Może desygnuje kogoś kiedykolwiek. Mówca powiedział, że ma złą wiadomość 
dla nas wszystkich, bo otrzymał odpowiedź od pana starosty, że droga Barzowice – Wicie jest 
przewidziana w harmonogramie na 2021 rok, natomiast będzie to powierzchniowe napylenie 
czegoś tam i podanie granulatu. Mówca powiedział, że to jest ucieranie szkłem i łatanie dziur, 
czyli można powiedzieć, że to jest brak gospodarności i marnowanie publicznych pieniędzy. 
Podobnie ma się rzecz z drogą nr 203 gdzie w tej chwili jest ciężki sprzęt, który frezował 
kawałek tego pobocza, teraz ubijają a auta i tak w ten piasek wjeżdżają i za chwilę to zostanie 
utwardzone.  

 
(Radna pani Marzena Drzewucka wróciła na salę obrad) 

 
 Pan Tomasz Urbański powiedział, że zła wiadomość polega na tym, że czasami zdarza 
mu się korespondować z panem Tomaszem Sobierajem Wicemarszałkiem, szczególnie wtedy, 
gdy się chwali na cały kraj kawałkami czegoś co gdzieś się tam udało zrobić. W sprawie drogi 
nr 203 otrzymał odpowiedź, że w przyszłym roku z tego nowego funduszu coś się tam uda 
zrobić. Mówca powiedział, że już wie, że się nie zrobi bo jeśli tak, to by się nie łatało teraz. 
Jak tak to by się wycinało drzewa i zaczęło to robić inaczej. Natomiast to jest bardzo dobry 
pomysł pojechać na sesję do powiatu i zachęca wszystkich, którzy są tym zainteresowani co 
nam jest potrzebne, Mówca powiedział, że po prostu trzeba jeździć i pyskować grzecznie ale 
stanowczo i przypominać. Kropla drąży kamień. Choćbyśmy mieli jeździć co miesiąc. W 
jedności siła. Każdy ma prawo zabrać głos w takiej trybunie. A w naszych sprawach nie 
możemy występować samemu, bo cedowanie na pośrednika, którym ewentualnie może być 
urząd Gminy w osobie wójta, czy radnego czy przewodniczącego rady – to niewiele nam da, a 
z kolei w żaden sposób nie można wymagać ani spodziewać się, ze ktokolwiek tu z obecnych 
państwa zmusi pana starostę do wizyty w świetlicy wiejskiej. Mówca powiedział, że to jest 
sprawa oczywista.  Nigdy tak się nie zdarzyło. mamy problem z naszą droga do Wicia, te 
dziury są jakie są i są coraz większe. Mówca apelował do pozostałych sołtysów, jako 
wybranych przez ludzi, do zadbanie o to. Na zakończenie wypowiedzi pan Tomasz Urbański 
powiedział, że miejscowość Wicie ma ponad 600 lat a już drugą ulice nam budują, więc 
trzeba cierpliwości. Następnie powiedział, że ma prośbę, żeby tam gdzie w Wiciu jest ten 
plac, żeby zmusić ich do sprzątania i postawienie znaku „ Uwaga, wyjazd z budowy” i aby 
dopisać, że nie dotyczy pojazdów z budowy i mieszkańców. Mówca prosił, żeby 
zdyscyplinować tych, którzy budują drogę do zbudowania objazdu. To tyle w kwestii dróg. 
Mówca jako sołtys miejscowości nadmorskiej apelował o przemyślenie tematu ratowników, 
bo mamy bardzo dobrą współpracę z nimi i doświadczenie kilkuletnie. Choćby przy pomocy 
w trakcie festynów, które organizujemy. To są młodzi uśmiechnięci ludzie chętni do pomocy. 
Wszystko się da przeliczyć na pieniądze. Wobec tego, że budżet się będzie zmniejszał to 
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trzeba szukać oszczędności, tylko czasami może gdzie indziej trzeba szukać a tutaj 
pozostawić, bo lepsze może być zdecydowanie wrogiem dobrego, a ktoś kto wygrywa 
przetarg daje najniższą ofertę. 
  
 Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że tak blisko jest gmina 
Postomino i zapytał pana sołtysa z Wicia czy tam są skargi na ratowników?  
 

Pan Tomasz Urbański Sołtys Wicia powiedział, że jakoś do niego nie dotarło nic na 
ten temat.  
 
 Pan wójt powiedział, że no właśnie, a tam też jest w przetargu.  

 
Pani Krystyna Krassowska Sołtys Sołectwa Dobiesław powiedziała, że padły tutaj 

takie słowa, że są sołectwa nadmorskie, takie, które przynoszą więcej dochodów niż sołectwa 
takie jak moje, czyli Dobiesław, czy sąsiednie jak Wikowice, czy Wiekowo, które są bardziej 
rolne, czy w ogóle nie położone nad jeziorami. Mówczyni powiedziała, że nie chciałaby 
żebyśmy dzieli te sołectwa na lepsze czy gorsze, bo każde sołectwo ma swój udział w 
podatkach. Każde sołectwo ma wpływ do budżetu i każdy z nas oczekuje takich czy innych 
prac związanych z podniesieniem jakości życia ludzi na wsi. Pani sołtys powiedziała, że 
dlatego nie będzie tutaj opowiadała na temat dróg i drogi w Dobiesławiu i Wiekowicach, bo 
przeszliśmy już przez tą pierwszą kadencję drogę krzyżową i będziemy dalej o to się ubiegać. 
Życzę oczywiście wszystkim powodzenia w sprawie drogi powiatowej z panem starostą, 
który jest wyjątkowo oporny. Nasza droga była wpisana do harmonogramu i jest wykreślona 
w tej chwili i  nie wiemy na czym będą oparte dalsze działania. Nasza droga została 
zniszczona i również nie była robiona przez ponad 60 lat. Została zniszczona przy budowie 
wiatrowni. To była przyzwoita droga. Mamy też uzasadnioną moralnie potrzebę zrobienia 
nam tej drogi przez powiat dlatego, że ta droga przez powiat tak naprawdę została zniszczona. 
Do tej pory się nie poddaliśmy i będziemy walczyć. Każdy z Sołtysów powinien walczyć o 
swoją wioskę, ale nie dzielny się na lepszych, na gorszych, bo każdy z nas ma swój udział.  

 
Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos.  
Nikt więcej się nie zgłosił.  
 

Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Czas dla samorządu. 
Ad.10.  

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby 

zabrać głos.  
Nikt się nie zgłosił.  
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Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo ogłosił pięciominutową przerwę. 

 
Po przerwie obecnych na XV sesji było 14 radnych. 

Nadal nieobecny był radny Henryk Noworolnik. 
 
 
Ad.11.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 
2020. Druk Nr 1/2019XV 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 2020 stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/  
 

Pan Przewodniczący powiedział, że zgodnie z artykułem 239 ustawy o finansach 
publicznych uchwałę budżetową organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 
podejmuje przed rozpoczęciem roku budżetowego, a w szczególnie uzasadnionych 
przypadkach – nie później niż do 31 stycznia roku budżetowego.  

 
Zgodnie z artykułem 238 ustawy o finansach publicznych merytoryczne 

przygotowanie projektu uchwały budżetowej należy do wyłącznej kompetencji organu 
wykonawczego. 

  
Zgodnie z § 3 ust. 7 uchwały Nr XXXV/469/2010 Rady Gminy Darłowo z dnia 23 

września 2010 roku wójt w terminie do 15 listopada  przedkłada radzie gminy i regionalnej 
izbie obrachunkowej projekt uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem oraz materiałami 
informacyjnymi.  
 

W związku z powyższym przewodniczący także powiedział, że projekt budżetu 
Gminy Darłowo na rok 2020 Rada Gminy Darłowo otrzymała w ustawowym terminie w dniu                             
15 listopada 2019 roku.  

Projekt budżetu był szczegółowo analizowany i omawiany na posiedzeniach 
wszystkich komisji resortowych Rady Gminy Darłowo w dniu 16 grudnia 2019 roku. 

 
Pan przewodniczący oddał głos panu wójtowi w celu przedstawienia projektu budżetu 

na 2020 rok.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             

z uzasadnieniem oraz autopoprawką do projektu uchwały budżetowej na 2020 rok. 
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Pan wójt powiedział, że na początku tylko wspomni, że ta uchwała jest pozytywnie 
zaopiniowana przez Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie. 
Dokładnie budżet był omawiany na komisjach i każdy dział był dokładnie prezentowany i co 
wchodzi i jakie są wydatki. Wójt powiedział, że ogólnie przedmiotowy projekt budżetu 
zamyka się następującymi kwotami:  

Dochody 60 462 725 zł,  
w tym bieżące 57 721 950 zł,  
w tym majątkowe 2 710 774 zł.  
Wydatki są na poziomie 71 176 831 zł,  
w tym wydatki bieżące są praktycznie jak dochody bieżące 57 687 971 zł,  
wydatki majątkowe 13 488 859 zł.  
Te wydatki majątkowe są to oczywiście inwestycje, które za chwilę opowiem. 

Niestety nasz budżet będzie sfinansowany z kredytów i pożyczek także, gdzie planujemy, że 
na przyszły rok około 9,5 mln zł z kredytów i pożyczek. Dlaczego tak to za chwileczkę 
opowiem. Mamy rozpoczęte inwestycje a de facto będziemy musieli się zadłużyć, żeby 
zapłacić Janosikowe, które jest bardzo wysokie i wynosi w przyszłym roku prawie 5 mln zł. 
Wynika to z dochodów jakie uzyskaliśmy właśnie z turbin wiatrowych, czyli wygranych 
spraw, które pozwoliły nam na spłatę wszelkich kredytów, ale jednocześnie pozwalają nam na 
zaciągnięcie tych kredytów na nowo. Także Janosikowe i niska subwencja oświatowa, która 
wynosi 7 mln, a oświata kosztują nas prawie 14 mln zł. Więc to jest znaczna różnica tych 
kosztów, które są niedoszacowane, a które państwo nam nie zwraca. Najważniejsze 
inwestycje są na małym poziomie tak mi się wydawało, ale w stosunku do innych 
samorządów w okolicy są wysokie bo mamy 13 488 859,75 zł, które będą przeznaczone na:  
- Budowę ciągu pieszo-rowerowego na odcinku drogi krajowej Rusko do Darłowa. Wiemy ile 
lat się to ciągnie i w końcu z miastem wykonamy ten projekt.  
- także będziemy wykonywać dokumentację drogi powiatowej właśnie na odcinku Dobiesław 
– Wiekowice, żeby znalazła się w harmonogramie i żeby można było ją w przyszłości 
zrealizować. Ten projekt jest wartości 100 000 zł.  
- modernizacja drogi w miejscowości Rusko działka 194 na kwotę 450 000 zł i jest to 
kontynuacja inwestycji, która robiliśmy rok temu. Droga, która idzie dalej przez 
Domasławice. Niestety tę drogę użyczyliśmy od powiatu, żeby ją po prostu zrobić. To też jest 
kolejna droga powiatowa, na którą my będziemy składać wniosek i starać się o 
dofinansowanie.  
- Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Kowalewice 1246 491 zł. Jest to droga, na którą 
mamy złożony wniosek z Funduszu Dróg Lokalnych. Mamy jedną możliwość w roku i 
praktycznie każdego roku tą możliwość wykorzystujemy.  
- Mamy wykonany projekt ulicy Bałtyckiej w Bobolinie. Jest to mała, krótka ulica. Przyjdzie 
czas w końcu ją zrobić i na to rezerwujemy 700 000 zł.  
- Modernizacja ulicy Plażowej i Spokojnej w Bobolinie to jest kontynuacja właśnie 
tegorocznej inwestycji, która się rozpoczęła i tu rezerwujemy 905 000 zł. Przy tym pan wójt 
powiedział, że te inwestycje pokryte będą między innymi z opłaty uzdrowiskowej.  
- Budowa ulicy Słonecznej w Wiciu jest kontynuacją, gdzie całość inwestycji wynosi prawie 
5 000 000 zł, a na przyszły rok rezerwujemy 3 023 729 zł. Tu jest połowa dofinansowania z 
funduszu dróg lokalnych.  
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- Budowa ścieżki ruchowej wraz z przejściem na plażę w Uzdrowisku Dąbki – projekt. 
Złożyliśmy wniosek ponownie z programu 4.9 to jest na uzdrowiska i być może uda nam się 
zdobyć środki żeby ten projekt realizować. Ale w 2020 roku jest realizacja projektu na tę 
ścieżkę.  
- Przeprojektujemy ponownie budowę skweru rekreacyjnego w miejscowości Dąbki 30 000 
zł. 
- Jest złożony wniosek przez Gminę Sławno i okoliczne gminy na budowę przystani 
kajakowych. W najbliższym okresie okaże się czy ten projekt będzie pozytywnie rozpatrzony. 
Ale rezerwujemy w budżecie zgodnie z harmonogramem 761 985 zł na przystań kajakową w 
Kowalewicach. 
- zagospodarowanie terenu w Dąbkach działka 81/25 oczywiście jest to projekt, tam gdzie 
miało być targowisko projektujemy parking w strefie B.  
- Oczywiście wygraliśmy dwa projekty rewitalizacyjne. W przyszłym roku jest już realizacja 
Drozdowa na 767 500 zł na co mamy bardzo duże dofinansowanie na około 0,5 mln zł. 
Wygraliśmy Bukowo z Pęciszewkiem, których realizacja jest na 2021 rok. W roku 2020 są 
przewidziane środki tylko na prace projektowe. To mamy ujęte w budżecie.  
- Modernizacja źródła ciepła w budynkach gminnych na 350 000 zł i będziemy się starać o 
dotację z RDOŚ. Chcemy wymienić ogrzewanie tutaj w Gminie i w ośrodku zdrowia a także 
w szkołach, które wymagają zmiany tego ogrzewania.  
- Projekt sieci gazowej w miejscowości Jeżyce 30 000 zł. Tu na wniosek mieszkańców i pana 
radnego będziemy realizować projekt w porozumieniu z zakładem gazowniczym, który 
pozwoli na przyłączenie się tego odcinka miejscowości bez naszego wkładu w realizację 
projektową. Zakład Gazowniczy nie otrzymuje odpowiedniej rentowności w celu 
zrealizowania tego projektu, więc to jest warunek taki, żeby to zrealizować.  
- zakup samochodu pożarniczego dla jednostki OSP Wiekowice 200 000 zł.  
- budowa kanalizacji w gminie Darłowo 3 700 000 zł. Jest to ogólna kwota. Tu będzie 
wchodził duży projekt Rusko skanalizowania aglomeracji, który musimy skanalizować oraz 
krótkie odcinki sieci wodno-kanalizacyjnej na terenie gminy. Wójt przypomniał, że został 
złożony wniosek przez nasz zakład GZUP, który z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 
także złożył wniosek. Jest duża szansa, że ten wniosek zostanie zrealizowany. Trzy odcinki 
sieci Cisowo, Kopań i Porzecze w ramach tego wniosku będzie realizowane. Mamy nadzieję, 
że tutaj nasz zakład zdobędzie miał środki na wkład własny tej inwestycji.  
- budowa oświetlenia ulicznego w gminie Darłowo 502 499 zł. Są to różne odcinku, na które 
były składane wnioski.  
- budowa świetlicy wiejskiej w Gleźnowie. Musimy dokończyć i wyposażyć nową świetlicę 
100 000 zł,  
- budowa zaplecza sanitarno-szatniowego przy boisku w Bukowie morskim 100 000 zł. Ta 
inwestycja już jest realizowana w tym roku, będzie w przyszłym roku dokończona.  
- na dokumentacje projektową 20 000 zł na boisko wielofunkcyjne w Rusku. Miejmy 
nadzieję, że takie będą programy, które będą mogły nam pomóc w sfinansowaniu tej 
inwestycji.  
Oczywiście jest szereg zadań inwestycyjnych w ramach funduszu sołeckiego na kwotę 
59 654,75 zł. Środki sołeckie na przyszły rok także są wyższe tak jak Janosikowe. Tym razem 
wynoszą 1 314 000 zł. Pan wójt podziękował wszystkim sołtysom, że udało się przeforsować 
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bardzo dobry pomysł zakupu pojemników dla każdego mieszkańca w związku ze zmianą 
ustawy o segregowaniu śmieci i odbiorze odpadów komunalnych i każdy mieszkaniec będzie 
wyposażony w trzy pojemniki do selektywnej zbiórki odpadów komunalnych.  
 

Pan wójt powiedział, że oczywiście jest drobna autopoprawka, którą przedstawi pani 
skarbnik.  
 
 Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy Darłowo powiedziała, że autopoprawka do 
projektu budżetu na 2020 rok polega na tym, że w § 3 dopisuje się, że deficyt nasz zostanie 
sfinansowany ze spłaty udzielonej pożyczki, którą udzielaliśmy w tym roku naszej bibliotece. 
W § 9 sfinansowanie deficytu jest, że zaciągamy kredyt na 9,5 mln zł, ale sfinansowanie 
dotyczy 8 979 292,00 zł a 520 708,00 zł dotyczy spłaty pożyczki. W załączniku nr 3 wpisuje 
się kwotę 1 498 364,24 zł i jest to dotacja, którą otrzymamy w tym roku, ale realizacja 
zadania będzie w przyszłym roku i dlatego należy to ująć w załączniku nr 3 po stronie 
przychodów. Jeszcze w załączniku nr 7 do uchwały budżetowej dodaje się jedną pozycję 
dotację, 20 000 zł, którą udzielamy spółce wodnej.  

 
/autopoprawka do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 2020 a także 
autopoprawka do projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2020-2025 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/  
 
 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował, że zgodnie 
z art. 238 ust. 3 ustawy o finansach publicznych zanim Rada uchwali budżet, musi mieć 
możliwość zapoznania się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
budżetowej oraz opinią RIO o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w 
projekcie uchwały budżetowej gminy.   
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił uchwałę nr 
CDX.707.2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 
29 listopada 2019 roku w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy 
Darłowo na 2020 rok.  
 
/uchwała Nr CDX.707.2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie 
wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Darłowo na 2020 rok stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu/ 
 

Opinia RIO jest pozytywna z drobnymi uwagami, które zostały do budżetu 
wprowadzone autopoprawką.  
 

Następnie Pan wójt przedstawił uchwałę nr CDX.708.2019 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 29 listopada 2019 roku w sprawie 
wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Darłowo na 2020 rok. Opinia jest pozytywna.  
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/uchwała Nr CDX.708.2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie 
wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu przestawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy 
Darłowo na 2020 rok stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 
 
 

Pan przewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszoną przez pana Wójta 
autopoprawkę
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych głosując: 

 do projektu budżetu Gminy Darłowo na rok 2020: 

14 głosów za przyjęciem autopoprawki, przy 
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących.  
 

Pan Przewodniczący na podstawie wyników głosowania stwierdził, że 14 głosami ZA 
autopoprawka została przyjęta.  
 

Następnie pan Przewodniczący oddał głos przewodniczącym komisji resortowych 
rady w celu przedstawienia opinii komisji do przedmiotowego projektu uchwały: 
 
 
Radny Wiesław Moskwa  Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
przedstawił pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię

 

 
dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej stanowi 
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radna Marzena Drzewucka Wiceprzewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej przedstawiła 
pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
przedstawiła pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Prawa, opieki Społecznej i Zdrowia stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 
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Radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła 
pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radny Waldemar Bonk Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił pozytywną opinię

 

 
dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali:  
 
 Radny pan Bogdan Herbeć powiedział, że dziękuje wójtowi za umieszczenie w 
projekcie budżetu na 2020 rok projektu instalacji gazowej dla Jeżyc. Pan radny powiedział, że 
dziękuje tutaj w imieniu mieszkańców, którzy będą naprawdę zadowoleni z tej decyzji. 
Mówca powiedział, że wpłynęły również wnioski do budżetu z sołectwa Jeżyczki i w tych 
wnioskach takie dwa są dość ważne, mianowicie dotyczące ogrodzenia boiska, ponieważ 
dziki zaglądają na te boisko. Pan radny powiedział, że prosi wójta aby na tym tematem w 
przyszłości się pochylić, ponieważ boisko jest mieniem gminnym, które przez te zwierzęta 
jest dewastowane. Kolejna sprawa, którą poruszył pan radny jest to plac zabaw w 
miejscowości Jeżyczki. Mówca przypomniał, że własnym działaniem przy pomocy gminy 
włożyli dużo pracy w przygotowanie tego placu zabaw, który chcą nazwać Wiejskim 
Centrum Sportowo-Rekreacyjnym i proszą o przychylenie się do tego, aby na dobry początek 
drobny plac zabaw powstał w tej miejscowości powstał.  
 
 Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że już wiemy 
dlaczego ta bombka była. Następnie przewodniczący powiedział, że takie wnioski formalne 
prosi nie przedstawiać w trakcie omawiania uchwały budżetowej, tylko w trakcie punktu 
wolnych wniosków i zapytań.  
  
 Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że panu radnemu 
odpowie na te pytania, ponieważ pan radny nie był obecny na komisji rady, gdzie 
omawialiśmy budżet i dlatego ma te pytania. Pan wójt powiedział, że oczywiście kwestia 
zabezpieczenia boiska – mienia gminnego, nie ma tego w budżecie, ale jak co roku będziemy 
pisać o dotacje z Urzędu Marszałkowskiego. To są takie mikrogranty na obiekty sportowe i 
akurat przyszły rok planujemy na Jeżyczki i być może się uda się te ogrodzenie w tych 
środkach zrobić. Odnośnie placu zabaw to rzeczywiście go nie ma na ten czas, bo mamy 
ważniejsze rzeczy w Jeżyczkach do zrobienia i między innymi zaplanowana w oświetleniu 
jest realizacja długiej sieci oświetlenia na kolonię i myślę, że to jest ważniejsza rzecz niż na 
dzień dzisiejszy pal zabaw. Jeżeli będą środki dodatkowe to oczywiście będziemy brali te 
wnioski do budżetu pod uwagę. Naprawdę mamy wiele innych priorytetowych rzeczy. Plac 
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zabaw jest jak najbardziej potrzebny, ale są ważne rzeczy. Tu wójt uzmysłowił nie tylko 
radnym ale wszystkim słuchaczom, że tych wniosków do budżetu zawsze jest na 400 % 
budżetu, który mamy, wiec trzeba ważniejsze rzeczy priorytetować, na ważniejsze i mniej 
ważne.    
 Pan przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby zabrać głoso w sprawie uchwały 
budżetowej?  

Nikt się już nie zgłosił. 
Pan przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 2020: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła
 

 uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 2020. 

/Uchwała Nr XV.164.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 2020 
stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 12.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Darłowo na lata 2020-2025. Druk Nr 2/2019XV 

  

 
/projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2020-
2025 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował, że projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2020-2025 Rada Gminy otrzymała w ustawowym terminie w dniu 15 listopada 2019 
roku. Przedmiotowy projekt był szczegółowo analizowany i omawiany na posiedzeniach 
wszystkich komisji resortowych  Rady Gminy Darłowo w terminie 16 grudnia 2019 roku. 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                  
z uzasadnieniem oraz autopoprawką.  
 

Pan wójt powiedział, że wieloletnia prognoza finansowa jest jakby konsekwencją 
uchwały budżetowej. Jest ona wykonana do 2025 roku. Jest na tyle lat ile jest lat 
kredytowania. Są w niej przedstawione inwestycje wieloletniej, którymi radni mogli się 
zapoznać. Także są przedstawione – co jest najważniejsze w uchwale wieloletniej prognozy 
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finansowej – wskaźniki zadłużenia, które na dzień dzisiejszy nawet po tym długu, który 
zaciągniemy nie są w żaden sposób naruszone i jeszcze mamy dużo zapasu. Pan wójt 
powiedział, że jest autopoprawka do tej uchwały. Jest analogiczna jak do uchwały 
budżetowej, bo to są te same zalecenia regionalnej izby obrachunkowej.  

 
/Jak wcześniej wspomniano autopoprawka do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo 
na rok 2020 a także autopoprawka w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2020-2025 na stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Przewodniczący poddał zgłoszoną autopoprawkę

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych głosując: 

 do projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2020-2025 
pod głosowanie: 

14 głosów za przyjęciem autopoprawki, przy 
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących.  

Pan Przewodniczący na podstawie wyników głosowania stwierdził, że 14 głosami ZA 
zgłoszona autopoprawka została przyjęta. Następnie udzielił głosu wójtowi w celu 
przedstawienia opinii RIO.  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił uchwałę nr 
CDX.709.2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 
29 listopada 2019 roku w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2020-2025. 
 
/uchwała Nr CDX.709.2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie 
wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2020-2025 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radny Wiesław Moskwa  Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
przedstawił pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię

 

 
dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej stanowi 
załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radna Marzena Drzewucka Wiceprzewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej przedstawiła 
pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
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/opinia Komisji Uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
przedstawiła pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Prawa, opieki Społecznej i Zdrowia stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła 
pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radny Waldemar Bonk Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił pozytywną opinię

 

 
dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji  przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie 
uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2020-2025: 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła

 

 uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2020-2025. 

/Uchwała Nr XV.165.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Darłowo na lata 2020-2025 stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 



Strona 34 z 55 
 

Ad.13.
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IX.68.2015 z dnia 19 czerwca 2015 r. w 
sprawie zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji z 
zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej polegającej na budowie przyłączy 
kanalizacyjnych. Druk Nr 3/2019XV 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IX.68.2015 z dnia 19 czerwca 2015 r. w sprawie zasad 
udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki 
wodnej polegającej na budowie przyłączy kanalizacyjnych stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem oraz drobną autopoprawką.  
 
Pan wójt powiedział, że oczywiście jest tu drobniutka autopoprawka polegająca na 
poprawieniu daty z 19 na 12 czerwca 2015 roku. Zmieniamy uchwałę dotyczącą dotacji do 
wybudowanego przyłącza kanalizacyjnego w kwocie 50 % kosztów jego realizacji nie więcej 
niż 4 000 zł. Ten budżet na te zadania nie jest duży na te dofinansowania, bo wynosi około 
25 000 zł, a koszt średni takie dofinansowania wynosi około 1 000 zł lub 1 200 zł, nieraz 700 
zł, ale zdarzają się przypadki, że niektórzy chcieliby dofinansowanie bardzo drogie ale nie 
stać nas na tyle. My nie mamy obowiązku dofinansowania przyłączy i robimy tu dobry ukłon 
w stronę mieszkańców, co powinniśmy ograniczyć kwotą maksymalną do 4 000 zł, żeby 
jednak innym dać też szansę dofinansowania.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały nr IX.68.2015 z dnia 12 czerwca 2015 r. w sprawie zasad 
udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki 
wodnej polegającej na budowie przyłączy kanalizacyjnych stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmiany uchwały nr IX.68.2015 z dnia 12 czerwca 2015 r. w sprawie zasad 
udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki 
wodnej polegającej na budowie przyłączy kanalizacyjnych stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radna Marzena Drzewucka Wiceprzewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej 
powiedziała, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie zmiany uchwały nr IX.68.2015 z dnia 12 czerwca 2015 r. w sprawie 
zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i 
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gospodarki wodnej polegającej na budowie przyłączy kanalizacyjnych stanowi załącznik nr 34 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały nr IX.68.2015 z dnia 12 
czerwca 2015 r. w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów 
inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej polegającej na budowie 
przyłączy kanalizacyjnych wraz z autopoprawką:  
 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr IX.68.2015 z dnia 12 czerwca 2015 r. w 
sprawie zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji z 
zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej polegającej na budowie przyłączy 
kanalizacyjnych. 

/Uchwała Nr XV.166.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały nr IX.68.2015 z dnia 12 czerwca 
2015 r. w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony 
środowiska i gospodarki wodnej polegającej na budowie przyłączy kanalizacyjnych stanowi załącznik nr 35 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad.14.
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.  

   

Druk Nr 4/2019XV 
 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 36 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że projekt uchwały został prezentowany na komisjach 
rady gminy. Projekt dotyczy planowanej rozbudowy sieci energetycznej na działkach 
określonych w uchwale, czyli 3/22, 3/23, 3/27 i 3/48 w obrębie ewidencyjnym Drozdowo.  
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Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 
37 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 38 do niniejszego protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu:  
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

/Uchwała Nr XV.167.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.15.
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego Stowarzyszenia 
Biegów. Druk Nr 5/2019XV 

  

 
/projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego Stowarzyszenia Biegów stanowi 
załącznik nr 40 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że poprawiamy błąd, który był w uchwale, którą 
zakwestionował nam Urząd Wojewódzki. Podejmujemy ponownie. Tą pierwsza uchwałę, 
którą rada podjęła na poprzedniej sesji uchylimy. A ta uchwała teraz jest z autopoprawką i 
dotyczy przystąpienia do Polskiego Stowarzyszenia Biegów. Autopoprawka dotyczy § 3, że 
do reprezentowania Gminy Darłowo w Stowarzyszeniu, o którym mowa w § 1 niniejszej 
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uchwały upoważnia się wójta Gminy Darłowo. § 4. Wykonanie uchwały powierza się 
Wójtowi Gminy Darłowo. § 5. uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna 
wraz z autopoprawką.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego Stowarzyszenia Biegów 
stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
powiedziała, że opinia

 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna wraz z 
autopoprawką.  

/Opinia Komisji Oświaty w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego Stowarzyszenia Biegów 
stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do 
Polskiego Stowarzyszenia Biegów wraz z autopoprawką:  
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego Stowarzyszenia 
Biegów. 

/Uchwała Nr XV.168.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego 
Stowarzyszenia Biegów stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.16.
Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 
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warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania. 
Druk Nr 6/2019XV 
 
/projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi, oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich 
pobierania stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że projekt uchwały precyzuje określenia 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi oraz warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat 
oraz trybu ich pobierania. Ten projekt był omawiany dokładnie przez panią kierownik GOPS 
na komisji i jeżeli są pytania dotyczące tej uchwały to pani kierownik jest tutaj z nami i 
odpowie.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi, oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich 
pobierania stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia powiedziała, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Prawa w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi, oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich 
pobierania stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,                                  
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 
oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania:  
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  



Strona 39 z 55 
 

0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania                                    
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania. 

/Uchwała Nr XV.169.2018 Rady Gminy Darłowo w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 
od opłat oraz trybu ich pobierania stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.17.
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu Karta 
Dużej Rodziny 3+ Gminy Darłowo. Druk Nr 7/2019XV 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu Karta Dużej Rodziny 3+ Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że zmian jest graficzna dotycząca samego wzoru 
karty, który jest w załączniku. Związane jest to z likwidacją agencji reklamowo-wydawniczej 
OMEGA, w której była dotychczasowa karta wydawana, więc to jest tutaj zasadne.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu Karta Dużej Rodziny 3+ 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia powiedziała, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Prawa w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu Karta Dużej Rodziny 3+ 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
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Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 
programu Karta Dużej Rodziny 3+ Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu Karta Dużej 
Rodziny 3+ Gminy Darłowo. 

/Uchwała Nr XV.170.2018 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia programu 
Karta Dużej Rodziny 3+ Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
Ad.18.
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 
Gminy Darłowo na rok 2020. Druk Nr 8/2019XV 

  

 
/projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Darłowo na rok 2020 stanowi załącznik nr 52 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że jak co roku przedstawiamy Gminny Program 
Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 
rok 2020. Program był omawiany na komisjach przez panią pełnomocnik. Proszę o 
pozytywne zaopiniowanie w formie uchwały tego programu.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Darłowo na rok 2020 stanowi załącznik nr 53 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia powiedziała, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Prawa w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Darłowo na rok 2020 stanowi załącznik nr 54 do 
niniejszego protokołu/ 
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Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
dla Gminy Darłowo na rok 2020:  
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 
Gminy Darłowo na rok 2020. 

/Uchwała Nr XV.171.2018 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Darłowo na rok 2020 
stanowi załącznik nr 55 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.19.
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Gminy Darłowo w sprawie 
zamiaru likwidacji opłaty uzdrowiskowej oraz opłaty miejscowej. Druk Nr 9/2019XV 

  

 
/projekt uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Gminy Darłowo w sprawie zamiaru likwidacji opłaty 
uzdrowiskowej oraz opłaty miejscowej stanowi załącznik nr 56 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że rzeczywiście prosi o podjęcie tego stanowiska. 
Stanowisko jest załącznikiem do tej uchwały. Wójt powiedział, że jako wójt sprzeciwia się 
likwidacji tej opłaty zarówno miejscowej jak i uzdrowiskowej. Jest to znaczna kwota 
wpływająca do budżetu gminy, która jest przeznaczana na rozwój tych miejscowości 
turystycznych. Wójt powiedział, że już opowiadał o tym wystąpieniu marszałka, gdzie 
samorządowcy się sprzeciwiają, także jutro będzie podjęta uchwała rady samorządu 
województwa także przyjmująca takie stanowisko. Dmuchając na te zmiany proszę bardzo 
profilaktycznie o podjęcie tego stanowiska, które będzie przesłane do odpowiednich organów.  
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Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Gminy Darłowo w sprawie zamiaru likwidacji 
opłaty uzdrowiskowej oraz opłaty miejscowej stanowi załącznik nr 57 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Gminy Darłowo w sprawie zamiaru likwidacji 
opłaty uzdrowiskowej oraz opłaty miejscowej stanowi załącznik nr 58 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radna Marzena Drzewucka Wiceprzewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej 
powiedziała, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Gminy Darłowo w sprawie zamiaru 
likwidacji opłaty uzdrowiskowej oraz opłaty miejscowej stanowi załącznik nr 59 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
 
Pan Przewodniczący powiedział, że w sumie ma taki apel, bo można skorzystać z tej uchwały, 
szczególnie do sołtysów, których dotyczy uchwała w sprawie zabrania opłaty miejscowej i 
uzdrowiskowej, żeby też wystąpili jakby we własnym imieniu reprezentując daną 
miejscowość o to, żeby tez wystąpili do ministerstwa w tej sprawie.  
 
W dyskusji nikt więcej nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Gminy 
Darłowo w sprawie zamiaru likwidacji opłaty uzdrowiskowej oraz opłaty miejscowej:  
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Gminy Darłowo w sprawie 
zamiaru likwidacji opłaty uzdrowiskowej oraz opłaty miejscowej. 

/Uchwała Nr XV.172.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Gminy Darłowo w 
sprawie zamiaru likwidacji opłaty uzdrowiskowej oraz opłaty miejscowej stanowi załącznik nr 60 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad.20.
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Darłowo. Druk Nr 10/2019XV 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 61 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że proponuje zmianę statutu dotycząca wykazu 
jednostek organizacyjnych gminy Darłowo, które są wymienione w załączniku pierwszym.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany Statutu Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 62 do niniejszego 
protokołu/ 
 
 
Pani radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia powiedziała, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Prawa w sprawie zmiany Statutu Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 63 do niniejszego 
protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany Statutu Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie zmiany Statutu Gminy Darłowo. 

/Uchwała Nr XV.173.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany Statutu Gminy Darłowo stanowi załącznik 
nr 64 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 



Strona 44 z 55 
 

 
 
 
Ad.21.
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.                  
Druk Nr 11/2019XV 

  

 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 65 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że w związku z planowaną rozbudową sieci gazowej 
na wniosek Polskiej Spółki Gazownictwa wnosi o zgodę na umieszczenie sieci gazowej w 
działce nr 114/2 w obrębie ewidencyjnym Dąbki.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 
66 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 67 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radna Marzena Drzewucka Wiceprzewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej 
powiedziała, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi 
załącznik nr 68 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu:  
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
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0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

/Uchwała Nr XV.174.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 69 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.22.
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.                  
Druk Nr 12/2019XV 

  

 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 70 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że tym razem gaz ma być kładziony w Bobolinie w 
działce nr 23/13. Dotyczy projektowanych urządzeń gazowych.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 
71 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 72 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radna Marzena Drzewucka Wiceprzewodnicząca Komisji Uzdrowiskowej 
powiedziała, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi 
załącznik nr 73 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
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W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu:  
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

/Uchwała Nr XV.175.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 74 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
Ad.23.
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XIV.160.2019 Rady Gminy Darłowo 
z dnia 19 listopada 2019 roku w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego 
Stowarzyszenia Biegów. Druk Nr 13/2019XV 

  

 
/projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XIV.160.2019 Rady Gminy Darłowo z dnia 19 listopada 
2019 roku w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego Stowarzyszenia Biegów stanowi załącznik nr 
75 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że uchylamy wadliwa uchwałę Nr XIV.160.2019 z 
dnia 19 listopada 2019 roku ponieważ wszczęte zostało postępowanie nadzorcze. Podjęta już 
została uchwała właściwa, dlatego należy tamtą uchylić.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie uchylenia uchwały Nr XIV.160.2019 Rady Gminy Darłowo z dnia 19 
listopada 2019 roku w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego Stowarzyszenia Biegów stanowi 
załącznik nr 76 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pani radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
powiedziała, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Oświaty w sprawie uchylenia uchwały Nr XIV.160.2019 Rady Gminy Darłowo z dnia 19 
listopada 2019 roku w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego Stowarzyszenia Biegów stanowi 
załącznik nr 77 do niniejszego protokołu/ 
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Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie uchylenia uchwały Nr XIV.160.2019 
Rady Gminy Darłowo z dnia 19 listopada 2019 roku w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo 
do Polskiego Stowarzyszenia Biegów:  
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie uchylenia uchwały Nr XIV.160.2019 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 19 listopada 2019 roku w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego 
Stowarzyszenia Biegów. 

/Uchwała Nr XV.176.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchylenia uchwały Nr XIV.160.2019 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 19 listopada 2019 roku w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Polskiego Stowarzyszenia 
Biegów stanowi załącznik nr 78 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad.24.
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok.  

  

Druk Nr 14/2019XV 
 
/projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok stanowi załącznik nr 79 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo oddał głos pani skarbnik.  
 

Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy Darłowo przedstawiła projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem oraz autopoprawką. Pani Skarbnik powiedziała, że proponuje się dokonać 
zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok: W załączniku nr 1 dokonujemy przeniesień 
dochodów tam gdzie było niższe wykonanie zmniejszamy, gdzie było wykonanie ponad plan, 
a zmniejszamy tam, gdzie troszeczkę brakowało. Ponadto zwiększamy dochody z tytułu 
dotacji, którą otrzymaliśmy na zadanie usuwanie wyrobów zawierających azbest na terenie 
Gminy Darłowo z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i zwiększamy po 
dochodach i po wydatkach. Ponadto dokonujemy przeniesienia wydatków i zmniejszając 
wydatki na remontach dróg, na planie zagospodarowania przestrzennego oraz z dożywiania i 
rodzin zastępczych i dokonujemy zwieszenia dla Szkoły Podstawowej w Dąbkach na ZUS 
oraz na odbiór odpadów komunalnych i na zakupy w świetlicach. Ponadto w międzyczasie 
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otrzymaliśmy w ramach subwencji wyrównawczej kwotę 87 502,00 zł, którą proponujemy 
wprowadzić autopoprawką do zmian w budżecie na 2019 roku i wprowadzamy to po stronie 
dochodów. Z Ministerstwa Finansów zawsze tak pod koniec roku otrzymujemy takie 
wyrównanie za to, że płacimy to Janosikowe i po rozliczeniu otrzymaliśmy w tym roku 
87 502,00 zł, gdzie zwiększamy dochody i zmniejszamy o tą kwotę.  

 
/Autopoprawka do projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok stanowi 
załącznik nr 80 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan wójt powiedział, że de facto w budżecie rozpisujemy sobie wydatki, aczkolwiek 
chciałbym, żeby wszyscy taką mieli świadomość, że na przykład szkoła w Dąbkach w 
ostatniej kolejności dostanie pieniądze bo jeżeli nie będzie tych pieniędzy fizycznie na tym 
koncie to szkoła zapłaci ZUS za pracowników w styczniu. Także z tych środków naprawdę 
ważymy każdą złotówkę i staramy się, żeby ona była w sposób oszczędny i prawidłowy.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna 
wraz z autopoprawką.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok stanowi załącznik nr 81 do 
niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2019 rok wraz z autopoprawką:  
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok. 

/Uchwała Nr XV.177.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2019 rok 
stanowi załącznik nr 82 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad.25.
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo 
na 2020 rok. Druk Nr 15/2019XV 

  

 
/projekt uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo na 2020 rok stanowi 
załącznik nr 83 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały 
wraz                                     z uzasadnieniem.  

Przewodniczący powiedział, że na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym Rada Gminy Darłowo uchwala co następuje: 
§ 1. Uchwala się ramowy plan pracy Rady Gminy Darłowo na 2020 rok, stanowiący 
załącznik do niniejszej uchwały. 
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo i Wójtowi 
Gminy Darłowo. 
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym prace rady i jej organów odbywają się na 
podstawie planu pracy zatwierdzonego uchwałą. Wobec powyższego podjęcie uchwały jest 
zasadne. 
 
Pan przewodniczący powiedział, że wszystkie komisje resortowe Rady Gminy Darłowo 
zaopiniowały Plan Pracy Rady Gminy Darłowo na 2020 rok pozytywnie.  
 
/Opinie komisji Rady Gminy Darłowo do projektu uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady 
Gminy Darłowo na 2020 rok stanowią załączniki nr od 84 do 89 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady 
Gminy Darłowo na 2020 rok:  
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo na 
2020 rok. 

/Uchwała Nr XV.178.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy 
Darłowo na 2020 rok stanowi załącznik nr 90 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 



Strona 50 z 55 
 

 
 
 
 
Ad.26.
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady 
Gminy Darłowo na 2020 rok. Druk Nr 16/2019XV 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2020 rok 
stanowi załącznik nr 91 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały 
wraz                                     z uzasadnieniem.  
Przewodniczący powiedział, że na podstawie art. 18 ust. 1 i art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 
marca 1990 roku o samorządzie gminnym w związku z § 70 ust. 1 Statutu Gminy Darłowo 
stanowiącego załącznik do uchwały Nr V/65/2003 Rady Gminy Darłowo z dnia 25 kwietnia 
2003 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Darłowo  Rada Gminy Darłowo uchwala, co 
następuje: 
§ 1.Zatwierdza się ramowy plan pracy na 2020 rok następujących komisji: 
1) Skarg, Wniosków i Petycji, stanowiący załącznik nr 1 do niniejszej uchwały; 
2) Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 
Technicznej, stanowiący załącznik nr 2 do niniejszej uchwały; 
3) Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu, stanowiący załącznik nr 3 do 
niniejszej uchwały; 
4) Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, stanowiący załącznik nr 4 do niniejszej uchwały; 
5) Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia, stanowiący załącznik nr 5 do niniejszej 
uchwały; 
6) Komisji Uzdrowiskowej, stanowiący załącznik nr 6 do niniejszej uchwały; 
7) Komisji Organizacyjno-Programowej, stanowiący załącznik nr 7 do niniejszej 
uchwały; 
§ 2.Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącym Komisji wymienionym w § 1. 
§ 3.Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym Komisje 
podlegają radzie i przedkładają jej plan pracy. Natomiast według § 70. 1. Statutu Gminy 
Darłowo Komisje stałe działają zgodnie z rocznym planem pracy przedłożonym Radzie. Tak 
w świetle wymienionych wyżej przepisów prawnych poszczególne komisje opracowują swoje 
ramowe plany pracy, które następnie przedstawiają Radzie do zatwierdzenia. Zatwierdzenie 
planów pracy komisji Rady jest niezbędne do prawidłowej pracy Rady.  
Wobec powyższego podjęcie uchwały jest zasadne.  
 
Przewodniczący powiedział, że wszystkie komisje resortowe Rady Gminy Darłowo 
pozytywnie zaopiniowały ramowe plany pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2020 rok. 
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/Opinie komisji Rady Gminy Darłowo do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy 
komisji Rady Gminy Darłowo na 2020 rok stanowią załączniki nr od 92 do 97 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy 
komisji Rady Gminy Darłowo na 2020 rok:  
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady Gminy 
Darłowo na 2020 rok. 

/Uchwała Nr XV.179.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji 
Rady Gminy Darłowo na 2020 rok stanowi załącznik nr 98 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.27.
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2020 rok. Druk Nr 17/2019XV 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Darłowo na 2020 rok stanowi załącznik nr 99 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Waldemar Bonk Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Pan radny powiedział, że została nam 
tylko ta jedna komisja, czyli Komisja Rewizyjna, która musi zatwierdzać plan pracy i 
przygotować go do 31 grudnia i dać go pod głosowanie. Zgodnie z § 102 ust. 1 Statutu Gminy 
Darłowo oraz na podstawie art. 21 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnych taki ramowy plan 
został przygotowany i przedstawiony radzie.  
 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że wszystkie 
komisje rady gminy Darłowo na swoich posiedzeniach zaopiniowały pozytywnie ramowy 
plan pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2020 rok.  
 
/Opinie komisji Rady Gminy Darłowo do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i 
kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2020 rok stanowią załączniki nr od 100 do 105 do 
niniejszego protokołu/ 
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Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i 
kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2020 rok:  
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2020 rok. 

/Uchwała Nr XV.180.2019 Rady Gminy Darłowo w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2020 rok stanowi załącznik nr 106 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
Ad.29.
Wolne wnioski i zapytania. 

  

Pan przewodniczący zapytał czy ktoś  Państwa chciałby zabrać głos  
w tym punkcie? 
 

Radny pan Waldemar Bonk powiedział, że ma tylko jeden takie temat, który mu się 
nasuwa. Radny powiedział, że przewodniczący go nie zobaczył, gdy się zgłaszał przy 
omawianiu wieloletniej prognozy finansowej. Radny powiedział, że chciał właściwie wtrącić 
tam jedno zdanie, które dotyczy budowy kolektora kanalizacji sanitarnej od Zakrzewa po 
Sulimice. Takie dyskusje prowadziliśmy z wójtem. Radny powiedział, że zdaje sobie sprawę, 
że nie jest to jeszcze temat na dzisiaj i może inne koncepcje się urodzą. Ale po tych 
dyskusjach i ustaleniach, które w przeciągu tych najbliższych miesięcy się odbędą taką 
pozycję albo żebyśmy wprowadzili do wieloletniej prognozy finansowej albo powiedzieli 
mieszkańcom tych czterech wiosek, w której w jednej znajduje się zespół szkół, że po prostu 
nie będzie, że robimy oczyszczalnie przydomowe i innego typu rozwiązania mamy do 
zaproponowania.  

 
(Radny pan Bogdan Herbeć wyszedł z sali obrad) 

  
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady powiedział, że tutaj z tego miejsca 

chciałby przekazać petycję Ratowników Wodnych Gminy Darłowo do właściwej komisji i 
tutaj przekazuje do właściwej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że tylko się ustosunkuje 

do wypowiedzi radnego w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. W pierwszej kolejności 
robimy kanalizacje w aglomeracji za którą też będziemy płacić kary. Musimy też wybierać 
inwestycje i też widzimy ile jeszcze przed nami w zakresie dróg powiatowych także środków 
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jest potrzebnych. O wszystkim myślimy i o kanalizacji i o drogach i musimy mieć pewne 
priorytety i w pewnych rzeczach w jakiś sposób się ustosunkować i poruszać. Także budżetu 
nie mamy więc staramy się pozyskiwać pieniądze i fajnie, że się dzieje i jest przychylność 
rady. Dobrym akcentem chciałbym zakończyć dzisiejsza sesję i powiedzieć, że i tak widząc 
samorządy nie tylko u nas u sąsiadów ale i dalej w gminie to naprawdę muszę pocieszyć tutaj, 
chociaż czasami mamy takie złe dni z panią skarbnik i duże wydatki a i tak nie ukrywam, że 
jakoś dajemy sobie radę.  

 
Radny pan Waldemar Bonk powiedział, że myśli, że wszyscy rozumiemy jak wiele 

zostało zrobione w poprzedniej i obecnej kadencji – to jest w ogóle inna gmina. Inne wydatki 
na inwestycje i to wszystko idzie do przodu. Natomiast no musimy patrzeć również na te 
elementy, które dałyby się zrealizować.  

 
(Radny pan Bogdan Herbeć wrócił na salę obrad) 

 
 
 
 
Radny pan Waldemar Bonk powiedział, że nie mówi,  że to  jest perspektywa dwóch 

czy trzech lat, natomiast przy budowie drogi w 2022, może w 2023 roku wojewódzkiej 
dobrze byłoby ten kolektor wsadzić a już nie mówi o pozostałej części sieci. Chyba że będzie 
inaczej. Pan radny powiedział również, że cieszy się bardzo, że te wszystkie nasze komisje są 
bardzo merytoryczne i potrafimy znaleźć jakieś wyjście, które nas ciągnie do przodu. Mówca 
powiedział, że również parę słów chciałby powiedzieć o starostwie, chociaż pewnie nie jest 
do tego tutaj upoważniony. Mówca powiedział, że gdyby państwo spojrzeli na budżet powiatu 
sławieńskiego, to w drogach powiat ma 14 mln zł, z tego 10 mln jest na inwestycje, a dróg 
jest ponad 400 km. Często są to drogi, które dotarły do tego starostwa czy zostały 
przeklasyfikowane zupełnie na zasadzie że ta się podoba, tamta nie podoba, gdzie nie łączą 
one dróg wojewódzkich z powiatowymi, są gdzieś w lasach i to są gdzieś tam olbrzymie 
rzeczy, które przez wiele lat nie były dotykane i rzeczywiście się rozsypują  tak jak mówicie. 
To nie jest tak, że tu jest jakaś zła wola, żeby tych pieniędzy na te drogi nie wydawać. 
Kwestia wydawania dróg, to widziałem drogę na zdjęciach w Nowym Jarosławiu. Nie 
potrafię ocenić tego, natomiast wydaje mi się, że gdzieś tam jest wina po stronie wykonawcy, 
co trzeba zweryfikować, bo przecież są drogi na Postomino, gdzie robiono nakładkę na 
asfalcie i ta droga nam służy lepiej czy gorzej też chyba około 15 lat.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że cieszy się, że powiat 

ma 14 milionów na drogi, to w końcu może na gminie Darłowo coś będzie zrobione.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady złożył wszystkim najserdeczniejsze 

życzenia zdrowia, szczęścia, pomyślności, wszelkiej obfitości, śmiałych marzeń i ich 
odważnej realizacji. Ponadto w imieniu pana wójta i własnym zaprosił wszystkich obecnych 
na poczęstunek.  
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo wstał i życzył wszystkim zdrowych i 
wesołych świąt, żeby w tej miłej atmosferze, która towarzyszy tylko w święta nie zostali, 
tylko w tych trudnych czasach znaleźli pozytywy i cieszyli się tym dobrem i tym szczęściem 
cały przyszły rok. Wójt tego życzył wszystkim radnym, sołtysom i mieszkańcom gminy 
Darłowo. Oczywiście zaprosił wraz z przewodniczącym o pozostanie na poczęstunek.  

 
Pan Przewodniczący powiedział, że najpierw zakończy sesję. Ale jeszcze odda głos 

radnemu.  
 
Radny pan Waldemar Bonk powiedział, że te 14 milionów to remonty bieżące. 10 mln 

przy założeniu, że trzyma kciuki, bo to jest droga łącząca Drozdowo z Morzem. Jena z takich 
„przelotówek” powiatowych ważniejszych. Są jeszcze ważniejsze.  

 
Pan wójt powiedział, że się naprawdę cieszy i nie mówił złośliwie o tych milionach. 

Miejmy nadzieję, że w przyszły mroku będzie to przesunięte na gminę Darłowo.  
 
Pan przewodniczący zamknął ten punkt porządku obrad.  
Na tym punkt zakończono. 

 

Zakończenie sesji. 
Ad. 30.  

 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XV Sesji Rady Gminy 

Darłowo VIII kadencji – Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
zamknął obrady o godzinie 1455 w dniu 18 grudnia 2019 roku. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
Obradom przewodniczył: 

 
Grzegorz Hejno 
 

Sekretarz obrad
Radny Rady Gminy Darłowo 

:  

 
Wiesław Moskwa  
 
 
 
 
 
 
 

Iwona Kowalska   
Protokół sporządziła: 
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